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• 850 let župnije Gorje str. 10 •
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Spoštovane Občanke in Občani!
V mesecu oktobru smo na sedmi redni seji občinskega 

sveta obravnavali predlog proračuna za 2024, ki je usmer-
jen v prihodnost Občine Gorje. V proračunu je del sred-
stev namenjenih investicijam, del pa za tekočo porabo, 
zagotovo pa gre za marsikatero izboljšavo, ki bo dvignila 
kvaliteto bivanja v Občini Gorje. Seveda pa vsak projekt, 
njegovo načrtovanje in izvedba zahtevajo svoj čas.

Prehrana v šolah in vrtcih je pomemben del urnika 
naših otrok, zato je prav, da se vsaj nekajkrat na leto na 
njihovih krožnikih znajde hrana, pripravljena iz surovin 
lokalnih pridelovalcev. Sem dolgoletni  pobudnik uvaja-
nja lokalne prehrane v šole in bi se zato zahvalil Osnovni 
šoli Gorje, da je letos med 25. in 29. septembrom k sode-
lovanju povabila 18 lokalnih pridelovalcev in izpeljala te-
den lokalne prehrane.

Že večkrat sem izpostavil, da se v lokalni skupnosti 
zavedamo izjemnega pomena športne dejavnosti za zdra-
vo, zadovoljno in kakovostno življenje. Prav s tem name-
nom izvajamo številne projekte, ki spodbujajo športne 
aktivnosti. Eden izmed teh projektov so zagotovo vadbe-
ni kozolci, ki so že nekaj časa v uporabi. Uradno odprtje 
kozolcev smo izvedli 14. oktobra s pomočjo izkušenega 
športnega pedagoga, ki nam je predstavil nekaj izbranih 
vaj na kozolcu za vse generacije – za moč, ravnotežje in 
koordinacijo. Pri odprtju sta bila kot presenečenje za 
naše mlade športnike prisotna tudi olimpijca  Anja Man-
deljc in Miha Dovžan. Njuno povabilo je, da izkoristite 
brezplačno telovadbo na prostem!

Oktober pa je kot vsako leto v znamenju rožnate. 
Občina Gorje se je kot ena izmed mnogih občin odzvala 
na povabilo Slovenskega združenja Europa Donna, da s 
posaditvijo rožnatega drevesa v naši občini postanemo 
njihov partner pri ozaveščanju o raku na dojkah. To je 
najmanj, kar lahko storimo, da opozarjamo na zgodnje 
odkrivanje in zdravljenje te bolezni. 

Gorjanski vrtec se je v jesenskih mesecih razveselil 
montaže dvižne ploščadi. Za vrtec je to velika pridobi-
tev, saj bo omogočala transport težjih bremen v višje 
nadstropje. 

Še enkrat bi vas spomnil, da letos lahko prvič sode-
lujete v participativnem proračunu za leti 2024 in 2025. 
Do 20. 11. 2023 lahko podate predlog projekta, ki ustreza 
predpisanim merilom na spletni strani občine. Omenim 
pa naj tudi, da bo v novembru v prostorih Občine Gorje 
delovala tudi ena izmed Digi info točk Območno obrtne-
-podjetniške zbornice Radovljica, na kateri bo usposoblje-
na strokovnjakinja v pomoč za svetovanje pri uporabi di-
gitalnih javnih storitev: npr. uporaba elektronske osebne 
izkaznice, uporaba portalov, kot so zVem, SPOT, eDavki …

Pred nami so tudi krompirjeve počitnice in dan spo-
mina na mrtve in ob tej priliki bi se zahvalil prostovolj-
cem in prostovoljkam Društva upokojencev Gorje in 
Zveze združenj borcev za vrednote NOB, ki so uredili 
grobišče in okolico spomenika v Zgornjih Gorjah. Vsem, 
ki boste med prazniki ostali doma ali kam odpotovali, pa 
želim, da vsaj za nekaj dni pozabite na skrbi in stresni 
tempo vsakdana. 

Gorjanskemu župniku dr. Mateju Pavliču bi se zahva-
lil za lepo pripravljeno praznovanje ob 850-letnici žu-
pnijske skupnosti in izvedbo misijona v župniji Gorje ter 
za izpeljavo prenove opornega zidu in okolice župnijske 
cerkve sv. Jurija.

 » Vaš župan Peter Torkar

GORJANC - Ustanovitelj in izdajatelj: Občina Gorje, Zgorn-
je Gorje 6b, 4247 Zgornje Gorje; Odgovorna urednica: Neža 
Vovk; Člani časopisnega sveta: Tina Kosi, Ana Čop, Maruša 
Kobal Novak, Peter Torkar, Marjan Zupan; 
Lektoriranje: Mateja Erman Repe.
Naslovnica: Ris na območju gorjanske občine,  
Foto Bogy Urevc.
Gorjanc je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za 
kulturo RS, pod zaporedno številko 1534; Časopis izhaja v nak-
ladi 1.230 izvodov, brezplačno ga prejemajo vsa gospodinjstva 
v občini Gorje. 
Priprava na tisk in tisk: Antus Jesenice. 
Distribucija: Pošta Slovenije.
Naslov uredništva: Občina Gorje, Zgornje Gorje 6b, 4247
Zgornje Gorje. Elektronski naslov: gorjanc@gorje.si
Oglasno trženje: Antus Jesenice, tel.: 04 586 51 30;
e-mail: info@antus.si

Navodila za objavo člankov in fotografij
BESEDILO: Dobrodošli so prispevki vseh posa-

meznikov in organizacij, ki se navezujejo na dogajanje, 
zgodovino in življenje na območju občine Gorje. Ker je 
prostor v časopisu Gorjanc omejen, vas vljudno prosi-
mo, da upoštevate omejitev prostora, namenjenega po-
sameznemu članku. Tako bomo lahko zagotovili objavo 
vseh poslanih člankov. Če članka ne bomo mogli obja-
viti, bomo pošiljatelja o tem pisno obvestili. Besedila za 
objavo v Gorjancu naj ne bodo daljša od 3000 znakov s 
presledki, kadar boste članku priložili do dve fotografi-
ji. Članki brez fotografije so lahko dolgi do 4000 znakov 
s presledki. Ko oddajate besedilo, ga skušajte čim manj 
oblikovati, nikakor pa v Wordov dokument ne vstavljajte 
fotografij. Te pošljite posebej. Pod vsakim besedilom naj 
bo jasno navedeno ime in priimek avtorja prispevka. V 
primeru, da pišete v imenu organizacije, pripišite še nje-
no ime. Članki obsežnejše vsebine bodo objavljeni le po 
predhodnem dogovoru z uredništvom.

FOTOGRAFIJE: Fotografije za objavo naj bodo čim 
boljše kakovosti. Pomanjšane fotografije ali fotografije, 
ki jih samodejno zmanjša vaš odjemalec elektronske 
pošte žal niso primerne kakovosti za objavo. Priporo-
čamo, da pošljete fotografije v izvirni velikosti in ločlji-
vosti (najmanj 1 Mb). Vsako fotografijo nam pošljite kot 
posebno datoteko v formatih JPG, PDF ali TIFF. Poskr-
bite tudi za to, da avtor fotografije dovoli objavo in če to 
želi, ga v članku navedite kot avtorja fotografij. Fotogra-
fije, ki ste jih prenesli s spleta, niso primerne kakovosti 
za objavo v tisku.

NAJAVA DOGODKOV: Če želite v napovedniku 
Gorjanca objaviti dogodek, ki ga organizirate, nam do 
roka za oddajo prispevkov pošljite datum in uro dogod-
ka, naslov dogodka, kraj dogodka in organizatorja.

Prispevke sprejemamo na elektronski naslov gor-
janc@gorje.si ali na naslov Občina Gorje (za Gorjanca), 
Zgornje Gorje 6b, 4247 Zgornje Gorje. Rok za oddajo 
prispevkov za naslednjo številko bo naveden v uvodnem 
delu vsakega Gorjanca. Predvidoma bo ta na sredo v tre-
tjem tednu v mesecu. Za naslednjo številko Gorjanca, ki 
bo izšel 27.11.2023, je rok za oddajo prispevkov in naja-
vo dogodkov sreda, 15.11.2023. Vse pisce in avtorje 
člankov prosimo, da se tega roka držite, saj bomo 
tako lažje zagotovili kakovosten časopis.
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V osnovni šoli in vrtcu Gorje v septembru potekal teden lokalne hrane
V petek, 29. septembra 2023, na 

mednarodni dan ozaveščanja o izgu-
bah hrane in odpadni hrani, se je na 
šoli in vrtcu Gorje zaključil teden lo-
kalne hrane, ki je potekal med 25. in 
29. septembrom. V tem tednu so otroci 
okušali ekološko zeleno solato, paradi-
žnikovo juho, polento, eko meso, dve 
vrsti sira, jogurt, ribezov sok in mar-
melado, trdo kuhano jajce talne reje, 
ekološki zeliščni čaj … Hrano, ki je bila 
pridelana v njihovi okolici in ki je, kot 
pravi vodja prehrane na OŠ Gorje Asja 
Sodja, polnovredna in zdrava, saj vse-
buje vse tiste hranilne snovi, ki jih telo 
potrebuje za nemoteno delovanje.

Osnovna šola Gorje je letos med 25. 
in 29. septembrom k sodelovanju po-
vabila 18 lokalnih pridelovalcev, ki so 
priskrbeli sveža in polnovredna živila, 
pridne roke njihovih kuharic pa so jih 
spremenile v okusne jedi. Na ta način 
so se na jedilniku znašla sezonska živi-
la sedmih dobaviteljev iz Gorij in doba-
viteljev iz sosednjih občin – Mojstrane, 
Bohinja, Tržiča, pa vse tja do Kranja. 

V teden lokalne hrane so bili vključe-
ni vsi učenci, ki obiskujejo šolo, in vsi 
otroci iz vrtca. Otroci so bili nad razno-
likim jedilnikom kar navdušeni, se pa, 
kot so dejali v OŠ Gorje, odnos otrok 
do hrane iz leta v leto izboljšuje in 
tudi vedno raje posegajo po bolj zdra-
vih oblikah hrane. »Vedno več otrok se 
tudi zaveda, da hrana, ki ostane, ni od-
padek, ampak je priložnost za pripravo 
novih jedi. 21 učencev izbirnega pred-
meta »Sodobna priprava hrane« (SPH) 
je vsak dan pripravilo kratko oddajo na 
šolskem radiu. Predstavili so jedilnik 
za posamezni dan in tudi pridelovalce, 
ki so nam zagotovili živila. Program so 
popestrili tudi z glasbo,« je dejala vodja 
prehrane na OŠ Gorje Asja Sodja.

Občina Gorje in vodstvo Osnov-
ne šole Gorje se že dolga leta trudita 
za uvajanje lokalno pridelane hrane 
v šoli, kar ni le koristno za okolje in 
lokalno gospodarstvo, temveč tudi 
za zdravje in izobraževanje otrok ter 
krepitev povezav v lokalni skupnosti. 
»Na naši šoli si že vsa leta prizadevamo 

učence ozaveščati o pomenu zdrave 
prehrane ne samo z besedami, ampak 
tudi tako, da jim tako hrano ponuja-
mo pri malici in kosilu. Teden lokalne 
hrane je odlična priložnost za spod-
bujanje otrok in mladostnikov, da po-
segajo po hrani bližnjih pridelovalcev, 
saj je taka hrana bolj kvalitetna. Zaradi 
kratkih dobavnih poti je bolj sveža in 
polnovredna. Na ta način podpiramo 
in k sodelovanju spodbujamo lokalne 
pridelovalce hrane,« je dejalo vodstvo 
OŠ Gorje. Na šoli imajo že vrsto let 20 
odstotkov vseh sklopov živil, ki jih na-
ročajo, iz lokalne pridelave, tako kot od 
njih zahteva zakonodaja o kratkih do-
bavnih verigah.

Uvajanje lokalne hrane v šole pa je 
dolgoročen proces, ki zahteva načrto-
vanje, sodelovanje različnih deležnikov 
in dosledno izvajanje, spremljajo pa ga 
tudi različne težave. Kot je pojasnila 
Asja Sodja, se pri tovrstnem projektu 
največkrat srečujejo z ovirami, kot so 
pomanjkanje časa, saj ga tak projekt 
zelo veliko zahteva, pridobivanje lokal-

Druženje pod vadbenimi kozolci
V soboto, 14. oktobra 2023, smo uradno otvorili in svoje-

mu namenu predali vadbene kozolce: ob pešpoti in ob Gor-
janskem domu v Zgornjih Gorjah in na otroškem igrišču v 
Spodnjih Gorjah. Čeprav so se občani lahko na njih preizku-
šali že dalj časa, je bil namen otvoritve, da vsem generacijam, 
tako mlajšim kot starejšim, strokovnjaki pokažejo različne 
vaje na integriranih igralih: vaje za izboljšanje ravnotežja, za 
koordinacijo in moč in za boljšo gibljivost. Namreč, starejši 
kot smo, bolj se zavedamo, da šport je in mora biti del našega 
vsakdana, če želimo ohranjati zdrav duh v zdravem telesu. 
Program in animacijo so pripravili in izvedli vaditelji in ani-
matorji športne agencije PAGON ŠPORT, ki so nekaj svojih 
vadbenih nasvetov predali tudi našim gospem in gospodom 
v oranžnem, članicam in članom Društva Šola zdravja.

Vadbeni kozolec pri Gorjanskem domu v Zg. Gorjah je 
plod projekta Zelena Gorenjska, v sklopu katerega smo pre-
uredili degradirano območje ob Gorjanskem domu v rekrea-
tivno površino. V tovrstni projekt smo stopili z zavedanjem, 

da je za opuščene površine boljša priložnostna kot pa nika-
kršna raba. Vadbeni kozolec ob pešpoti v Zgornjih Gorjah in 
še manjši na otroškem igrišču v Spodnjih Gorjah pa sta plod 
projekta Medgeneracijski živ žav. Površina vseh vadbenih 
kozolcev vključuje vadbeni kozolec z integriranimi igrali, 
velika dva pa vključujeta še vadbeno kletko. 

S postavitvijo vseh treh spodbujamo povezovanje med 
mlajšo in starejšo generacijo in seveda rekreacijo. Zaveda-
mo pa se tudi, da sta telovadba ali fitnes v zaprtih vadbenih 
centrih za marsikoga velik finančni zalogaj. Zato še toliko 
bolj stremimo k tovrstnim projektom – projektom, ki našim 
občanom in občankam Občine Gorje omogočajo brezplačno 
športno aktivnost in posledično skrbijo za višjo raven naše-
ga zdravja. 

Seveda pa izpeljava tovrstnih športnih dogodkov ne gre 
brez naših olimpijcev. Otvoritve sta se udeležila tudi smu-
čarska tekačica Anja Mandeljc in biatlonec Miha Dovžan.

 » Občinska uprava Gorje
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Digi info točke – pomoč pri uporabi digitalnih javnih storitev
Obrtno-podjetniška zbornica Slo-

venije (OZS) kot vodilni partner, sku-
paj z mrežo območno obrtno-podjetni-
ških zbornic, sodeluje v projektu Digi 
info točke, ki ga financira Ministrstvo 
za digitalno preobrazbo. Po vsej drža-
vi bo OZS odprla 222 Digi info točk, na 
katerih bodo svetovalci vsakodnevno 
nudili svetovanje in pomoč pri upora-
bi digitalnih javnih storitev vsem pre-
bivalcem in prebivalkam Slovenije, s 
čimer bo bistveno pripomogla k dvigu 
digitalnih kompetenc.

Digi info točka je v petek, 13. okto-
bra 2023, že odprla svoja vrata na Ob-
močni obrtno-podjetniški zbornici v 
Radovljici, Gorenjska cesta 20.

Od ponedeljka, 13. novembra 
2023, dalje bo Digi info točka na vo-
ljo tudi v stavbi Občine Gorje, Zgor-
nje Gorje 6 b, vsak dan od ponedelj-

ka do petka po naslednjem urniku:
• ponedeljek, od 7. do 11. ure,
• torek, od 7. do 11. ure,
• sreda, od 12. do 15. ure,
• četrtek, od 12. do 15. ure, 
• petek, od 7. do 11. ure.

Svetovalka na Digi info točki bo 
vsakemu posamezniku na razumljiv 
način nudila svetovanje in uporabni-
ško podporo s področja uporabe digi-
talnih javnih storitev, kot so:
• uporaba elektronske osebne 

izkaznice in s tem povezane mo-
bilne aplikacije,

• prijava v elektronske storitve in 
elektronsko podpisovanje,

• dostop do informacij o delu 
državne uprave na portalu gov.si,

• dostop do elektronskih storitev na 

portalu eUprava,
• registracija in prijava v portal 

SPOT,
• uporaba storitev eZdravja na por-

talu zVEM,
• dostop do e-storitev ZPIZ,
• uporaba državnega davčnega por-

tala eDavki,
• dostop do elektronske zemljiške 

knjige,
• uporaba elektronskih vinjet na 

portalu DARS,
• storitve z zvezi s študijem in 

štipendijami,
• storitve MKGP in UVHVVR, portal 

Volos,
• Prepoznava spletnih nevarnosti, 

center SI-CERT.
Vabljeni, da jih obiščete.

nih ponudnikov, saj določeni odklonijo 
sodelovanje ali ne morejo zagotovi-
ti zadostne količine pridelkov zaradi 
vremenskih dejavnikov, kot sta toča in 
pozeba, in kadrovska podhranjenost. 
»Velika težava so kadrovska podhra-
njenost in neizkušenost ekipe v kuhi-
nji, prostorska stiska v skladiščih (ima-
mo samo dve zamrzovalni skrinji) in v 
kuhinji. Dobaviteljev je bilo letos zelo 
veliko (18) in zelo težko je bilo ugoditi 
željam vseh. Potrebno je bilo ogromno 
dogovarjanja in usklajevanja,« je dejala 
Asja, ki ji je kljub temu uspelo izpeljati 
in organizirati teden lokalne hrane in 
ki bo še naprej skrbela za ohranjanje 
tovrstne dobre prakse v OŠ Gorje.

Otroke in njihove dejavnosti v sklo-
pu tedna lokalne hrane je na zadnji 
dan, 29. septembra, ki je tudi mednaro-

dni dan ozaveščanja o izgubah hrane in 
odpadni hrani, obiskal župan Občine 
Gorje Peter Torkar, ki je pobudnik uva-
janja lokalne prehrane v šole že prak-
tično od začetka njegovega županskega 
mandata. Že leta 2013 je dal pobudo, 
ki so ji sledili tudi ostali župani občin 
Zgornje Gorenjske, da bi v projekt lo-
kalne hrane povabili gorenjske kmete, 
ki bi del svoje zemlje namenili za eko-
loško kmetovanje in bi bili pripravljeni 
z zadostno količino hrane zalagati šole 
in vrtce. »Lokalno pridelana hrana v 
šoli ima velik potencial za izboljšanje 
prehranske vrednosti obrokov, spod-
bujanje trajnosti in povezovanje lokal-
ne skupnosti,« je dejal Torkar.

Občina Gorje je že v preteklosti vlo-
žila ogromno energije v spodbujanje 
samooskrbe in ohranjanje avtohtonih 

semen s semensko banko, kjer je Ob-
čina Gorje ena izmed soustanovite-
ljic. Razpisi, ki jih vsako leto Občina 
Gorje razpiše kot dodatno spodbudo v 
kmetijstvu, pa tudi že prinašajo velike 
rezultate. »Občina Gorje je zagotovo 
lahko zgled drugim, kako lahko lokalne 
oblasti podpirajo kmetijstvo in razvoj 
podeželja. Pomembno je, da se pristo-
pi prilagajajo specifičnim potrebam in 
značilnostim lokalne skupnosti ter da 
se spodbujanje kmetijskih dejavnosti 
izvaja na trajnosten in odgovoren na-
čin. Z odličnim sodelovanjem z Osnov-
no šolo Gorje in Biotehniškim centrom 
Naklo v Strahinju bo občina nadaljeva-
la s spodbudami, ki so ciljno usmerjene 
v samooskrbo na področju pridelave 
hrane,« je še dodal župan Peter Torkar.

 » Urška Žlindra, Občinska uprava Gorje

Lučka pri sv. Antonu na Obočnici ponovno sveti
Pred več kot 50 leti sta Postojnar-

jevo kapelico sv. Antona Padovanskega 
na Obočnici, ki stoji na vzpetini, od ko-
der je dobro vidna vse od Bleda na eni 
strani, pa s pokljuške strani na drugi 
strani, varovala mogočen hrast in div-
ji kostanj, vsak s svoje strani. Žal so ju 
odstranili in kapelica je bila izposta-
vljena na milost in nemilost vremen-
skim vplivom. Po več letih pa je Jože 
Šranc, po domače Šroncev s Fortune, 
na eni strani zasadil lipo, ki se kot tri-
krako drevo že mogočno vzpenja proti 
nebu. Dobro bi bilo, da bi bila posajena 
tudi z druge strani.

Z željo, da bi bila kapelica z blejske 
strani vidna tudi ponoči, so se lastniki 

kapelice, Postojnarjevi, odločili, da jo 
znotraj osvetlijo. S Kamnekovimi pod 
Obočnico so se dogovorili, da so od njih 
s kablom povezali kapelico. In lučka v 
kapelici je zasvetila. Dolga leta smo jo 
lahko od daleč opazovali tudi ponoči. 
Nekega dne pa je ugasnila in precej let 
je bila kapelica v temi. Zadnjih nekaj 
let jo je osvetljevala majhna fotovol-
taična lučka, ki pa je bila komaj vidna. 
Zato sem se odločil, da predlagam, da 
prvotna lučka ponovno zasveti. S tem 
so se strinjali tako župnik dr. Matej Pa-
vlič kot Postojnarjeva Cilka. Prosil sem 
Kamnekovega Francka, če jo lahko po-
novno priklopimo. Brez oklevanja je 
v to privolil. Tako je lučka 5. oktobra 

2023 ponovno zasvetila in to prav pred 
praznovanjem 850-letnice gorjanske 
fare in začetkom misijona.

 » Toni Repe
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Miklavž bo po Gorjah hodil 4. in 5. 12. 2023
Tudi letos bo sv. Miklavž obdaroval 

pridne gorjanske otroke. V Gorjah se 
bo z angelčki in »parkeljni« mudil 4. 
in 5. 12. v popoldansko-večernih urah. 
Prijave vseh pridnih gorjanskih otrok 
do vključno 10. leta zbiramo do 1. 12. 
na naslovu miklavz.gorje@gmail.com 
(zadeva: Miklavž 2023) ali po telefo-
nu 041 885 778 (med 16.00 in 20.00). 
Ob prijavi bomo potrebovali naslednje 
podatke: ime in priimek otroka, rojstni 

Zabava brez zaslona

Za krompirjeve počitnice brezplačno v sotesko Vintgar

Ob bližajočih se krompirjevih poči-
tnicah smo za vse ljubitelje narave pri-
pravili prav posebno presenečenje! Ob 
letošnjem jubileju, 130. obletnici odpr-
tja soteske Vintgar za obiskovalce, bo 

datum, naslov in hišno ime, če ga ima 
vaša hiša, ter kontakt starša oz. skrbni-
ka. Miklavževa povorka bo, kot veleva 
tradicija zadnjih let, hodila od hiše do 
hiše, od vasi do vasi. Več informacij bo 
sproti objavljenih na Facebook stra-
neh Občine Gorje, Kulturnega društva 
Gorje in Župnije Gorje ter na Facebook 
strani dogodka.

 » Sv. Miklavž z angelčki, »parkeljni«  
in gorjanskimi pomočniki

Univerza v Ljubljani, Fakulteta za 
šport, je skupaj z ZD Bled in športni-
mi društvi na območju Gorij pridobila 
projekt, s katerim želi spodbujati zdrav 
življenjski slog otrok in staršev. Namen 
projekta je spodbujanje telesne dejav-
nosti skupin otrok za boljše počutje in 
zdravje in s tem tudi izboljšati razume-
vanje telesne aktivnosti v vsakdanjem 
življenju. V projekt bodo vključeni tudi 
starši, saj bodo organizirani seminarji 
in pogovori, kjer bi se predstavilo tudi 
druge vsebine (prehrana, psihologija, 
sociologija, zdravstveni vidiki).

Projekt se bo začel izvajati v no-
vembru in bo trajal 2 leti z vmesnimi 
meritvami učinkov razvoja gibalnih 
sposobnosti. K projektu vabimo star-
še in otroke 5., 6. in 7. razreda. Druži-

ne bodo po obravnavi pri zdravnici in 
drugih strokovnih sodelavcih ZD Bled, 
nato v okviru športnih društev vključe-
ni v posebne, netekmovalne skupine. 
Sodelovanje v projektu bo brezplačno.

V kolikor želite izvedeti in narediti 
več za zdravje vaših otrok in nasploh 
celotne vaše družine, vas vabimo, da 
se prijavite na: zabavabrezzaslona@
fsp.uni-lj.si. Vse zainteresirane starše 
bomo povabili na sestanek, kjer vam 
bomo projekt natančneje predstavili, 
da se boste lahko odločili, ali je projekt 
primeren za vas in vašo družino.

PRIDITE IN UŽIVAJTE V SKU-
PINSKI VADBI, SPREMENITE SVOJ 
ODNOS DO GIBANJA IN SE SKU-
PAJ Z OTROKI ZABAVAJTE BREZ 
EKRANOV.

tako vstop v jesensko preoblečeno so-
tesko Vintgar med 3. in 5. novembrom 
brezplačen za vse obiskovalce. 

V pozni jeseni se soteska Vintgar 
odene v najtoplejše odtenke barv in z 

igro odpadajočega listja ustvari prav 
posebne prizore, ki jih ne gre zamuditi. 
Poleg čarobnih jesenskih barv pa bo-
ste v soteski lahko občutili tudi pravo 
spokojnost ob šumenju reke Radovne, 
saj se je število obiskovalcev močno 
zmanjšalo, zato se boste lahko popol-
noma prepustili lepoti narave in se na-
polnili z energijo.

Vendar pa je potrebno upoštevanje, 
da lahko vreme v tem času že pokaže 
svoje kaprice, zato si pridržujemo pra-
vico do sprememb glede obratovanja 
soteske v primeru zelo slabega vreme-
na. Svetujemo, da pred obiskom obišče-
te našo spletno stran www.vintgar.si ali 
pa nas pokličete na telefonsko številko 
051 621 511, kjer vam bomo z veseljem 
postregli z ažurnimi informacijami.

V veselje nam bo, če boste infor-
macijo o brezplačnem obisku soteske 
Vintgar delili tudi s svojimi prijatelji 
in najbližjimi ter nas obiskali ob tej po-
sebni priložnosti.

 » TD Gorje



Gorjanc

7

DOGAJANJA

Jubilejni koncert Kvinteta Vintgar

V letu 2023 zasedba Kvintet Vintgar beleži 10 let, Kultur-
no društvo Vintgar pa 100 let delovanja. V ta namen Kvin-
tet Vintgar pripravlja jubilejni koncert, ki bo v soboto, 11. 
novembra 2023, ob 19.00 v kinodvorani Gledališča Toneta 
Čufarja na Jesenicah. Predstavili se bodo z izborom skladb z 
njihovega novega albuma in mu dodali nekaj novitet različ-
nih žanrov. V goste prihaja pevka Monika Avsenik, ki ohra-
nja ime in glasbeno tradicijo svojega dedka Slavka Avsenika. 

Slavnostni koncert bo tako posvečen trem mejnikom: 
100. obletnici društva (več spodaj v poglavju Od DPD Vint-
gar do Kvinteta Vintgar), 10. obletnici Kvinteta Vintgar (več 
spodaj v poglavju Kvintet Vintgar) in predstavitvi zgoščen-
ke – prvega albuma zasedbe Kvintet Vintgar, ki so ga izdali 
decembra 2022. 

Ob robu pestrega glasbenega večera bo javnosti na ogled 
razstava in obsežen zbornik z naslovom »Kulturni utrip v 
naročju Vrš in objemu Radovne«, ki bosta predstavila stole-
tje organizirane kulturne dejavnosti na Blejski Dobravi. 

Kako do vstopnic?
• v pisarni Gledališča Toneta Čufarja Jesenice od pone-

deljka do petka, med 8.00 in 12.00; T: (04) 58 33 100, 
E: karmen.svetina@gledalisce-tc.si, naslov: Gledališče 
Toneta Čufarja Jesenice, Trg Toneta Čufarja 4, 4270 
Jesenice;

• Eventim (prodajna mesta Petrol, OMV, Pošta Slovenije ...);
• osebno: Andrej Černe (andrejc.cerne@gmail.com, 041 

358 026).
Od DPD Vintgar do Kvinteta Vintgar

Prve pobude za ustanovitev kulturnega društva na Blej-
ski Dobravi segajo že v prehod iz 19. v 20. stoletje, ko so 
delavska gibanja na Slovenskem sprožila ustanavljanje de-
lavsko-prosvetnih društev pod imenom Svoboda. Kot po-

družnica jeseniške Svobode je bilo 10. maja 1923 na Blejski 
Dobravi ustanovljeno Delavsko-prosvetno društvo Vintgar, 
predhodnik Pevskega in kasneje Kulturnega društva Vint-
gar. Pod DPD Vintgar je na Blejski Dobravi deloval tambura-
ški orkester, pevski zbor ter športna in knjižnična dejavnost. 
Po kulturnem molku med 2. svetovno vojno se ponovno oži-
vljene dejavnosti razširijo še z dramsko sekcijo. Dejavnosti 
so aktivno živele do 60-ih let, nakar so bile zaradi menjave 
generacij začasno ukinjene.

Leta 1975 so se ljubitelji zborovskega petja na Blejski Do-
bravi ponovno združili in ustanovili oz. obudili Pevsko dru-
štvo Vintgar. Zbor je prvi dve leti vodil Janez Ponikvar, za 
njim 15 let Alojz Vengar, nato za nekaj mesecev Jože Smre-
kar, od 1995 do 2013 pa Blaž Lavtižar. Program je sprva obse-
gal delavske, partizanske, ljudske in umetne pesmi. Vidnejši 
uspeh v tem obdobju je bila uvrstitev na regijsko srečanje 
odraslih pevskih zborov v Tržiču leta 1988. Odlika zbora je 
bila njihova izredna angažiranost v lokalnem okolju: pod po-
kroviteljstvom Železarne Jesenice je vsako leto sodeloval na 
občinskih prvomajskih proslavah, zborovskih revijah, pro-
slavah ob kulturnem prazniku in se redno udeleževal Tabo-
ra slovenskih pevskih zborov v Šentvidu pri Stični. 

Konec 90-ih let nastane manjša zasedba, ki je zbor na-
domestila na vse več priložnostnih nastopih. V krajšem ob-
dobju je delovala pod imenom Kvintet za 5. Moški zbor pod 
vodstvom Blaža Lavtižarja je v zelo okrnjeni zasedbi deloval 
do leta 2008, kvintet pa do leta 2013. Odtlej, ko umetniško 
vodenje prevzame Luka Černe, uspešno deluje zasedba pod 
imenom Kvintet Vintgar. Od leta 2007 v sklopu društva de-
luje tudi sekcija ročnih del.
Kvintet Vintgar

Kvintet Vintgar deluje od sezone 2013/2014 kot nasle-
dnik različnih pevskih sestavov, ki so desetletja poprej de-
lovali v sklopu Kulturnega društva Vintgar. Prvo petletje 
delovanja Kvinteta Vintgar so zaznamovali uspehi na tek-
movanjih pod okriljem JSKD. Na vsakoletnih območnih 
srečanjih so se od osmih udeležb šestkrat uvrstili na državni 
nivo. Na Regijskem tekmovanju odraslih pevskih zasedb v 
Logatcu (2015) so prejeli zlato priznanje in še tri posebna 
priznanja (najboljša mala pevska skupina tekmovanja, obe-
tavna zasedba, najboljša izvedba skladbe, napisane v 19. sto-
letju). Na državnem tekmovanju »Naša pesem« v Mariboru 
(2016) so prejeli srebrno plaketo. Leta 2018 pa so s tematiko 
otroških pesmi zmagali na Regijskem tematskem tekmova-
nju "Sozvočenja" v Škofji Loki, s čimer so si prislužili nastop 
na sklepnem nastopu zmagovalnih skupin v Slovenski fil-
harmoniji v Ljubljani. 
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Ker zasedbo sestavljajo pevci, ki živijo na različnih kon-
cih Slovenije, je njihovo delo usmerjeno pretežno projektno. 
Po jubilejnem koncertu ob 5. obletnici, ki so ga izvedli janu-
arja 2019 s Prifarskimi muzikanti na Jesenicah, je decem-
bra istega leta sledil cikel adventnih in božičnih koncertov 
"Emanuel". V letih 2021–2023 so posneli tri video spote in 
jih objavili na kanalu YouTube, v času korone so posodobili 
svojo grafično podobo, objavili novo spletno stran, tik pred 
vstopom v jubilejno leto, decembra 2022, pa so izdali svojo 
prvo zgoščenko.

Krog publike si Kvintet Vintgar širi z repertoarjem raz-

ličnih žanrov, od ljudskih, sakralnih do priredb modernih, 
gospel in narodno-zabavnih skladb. S takšnim program-
skim pristopom ter uspehi na tekmovalnih odrih je zasedba 
postala prepoznavna po Sloveniji, kar ji je odprlo vrata na 
različne priložnostne nastope v domači krajevni skupnosti 
in župniji, na občinskem odru, drugih okoljih Gorenjske, 
širše po Sloveniji (Ljubljana, Primorska, Koroška, Štajerska 
in Bela krajina) kot tudi v čezmejnih sodelovanjih (Avstrij-
ska Koroška).

 » Ambrož Černe, Kvintet Vintgar, Foto arhiv KD Vintgar, fototeka 
Gornjesavskega muzeja Jesenice

Predstavitev zbornika Skrivnostna soteska vabi v Občinski knjižnici Jesenice
V četrtek, 19. 10., je del članov uredniškega odbora zbor-

nika TD Gorje, ki ga je društvo izdalo ob 130-letnici prvega 
odprtja soteske Vintgar, slednjega zainteresirani javnosti 
predstavilo tudi v Občinski knjižnici Jesenice. Člani ure-
dniškega odbora, M. Zupan, V. Zavodnik in T. Bregant, smo 
zbornik skupaj z urednico in lektorico Dragico Vesković in 
oblikovalko Emo Remškar v prijetni družbi in sproščenem 
vzdušju predstavili navzočim. Slednji so z zanimanjem spre-
mljali predstavitev in se zelo pohvalno izrazili o knjigi, ki 
pripoveduje zgodbe o soteski, njeni naravi, krajih in ljudeh, 
ki so tako ali drugače povezani z eno najbolj prepoznavnih 
naravnih in turističnih znamenitosti Slovenije.

Po uvodni predstavitvi knjige v času slavnostne akade-
mije ob koncu avgusta in predstavitvi v prostorih Društva 
upokojencev Bled je bila to že tretja predstavitev zbornika 
Skrivnostna soteska vabi. 16. novembra bo sledila še pred-
stavitev v Knjižnici Blaža Kumerdeja na Bledu.  

 » Tomaž Bregant

Poletne počitnice prehitro minejo

So nam dejali uporabniki Dnevne-
ga centra Naj mladih ne vzgaja ulica 
Društva Žarek, ko smo se v začetku šol-
skega leta zopet v popoldanskih urah 
srečali v dnevnem centru in enotah 
dnevnega centra na Bledu, v Gorjah in 
Kranjski Gori.

Da so počitnice minile aktivno, smo 
poskrbeli tudi zaposleni in prostovolj-
ci v dnevnem centru. Kot vsako leto 
smo ob koncu šolskega leta poskrbeli 
za zaključno zabavo, tako v dnevnem 
centru kot v enotah. Že prvi teden poči-
tnic pa smo nadaljevali z brezplačnimi 
delavnicami z naslovom »Sproščeno v 
poletje«. Sprva smo izvedli tridnevne 
v Kranjski gori, ki se jih je udeležilo 

17 otrok iz Kranjske Gore in okolice. 
Pridružili pa sta se nam tudi deklici s 
Koroške Bele in Bleda. V prvem tednu 
julija smo podobne delavnice, ki pa so 
trajale pet dni, izvedli tudi v Medgene-
racijskem centru na Bledu, katerih pa 
se je udeležilo kar 29 otrok iz enot Bled 
in Gorje. Delavnice so bile brezplačne, 
še posebej hvaležni pa smo, da smo se 
lahko brezplačno prevažali od Zake do 
športne dvorane. Mesec julij smo nato 
nadaljevali z dvema obiskoma Kmetije 
Smolej. Obisk smo organizirali za vse 
uporabnike, tako dnevnega centra kot 
enot. Otroci so na kmetiji neizmer-
no uživali, kljub temu, da so morali 
tudi delati. Spoznali so, da življenje na 

kmetiji ni samo jahanje konj in vožnja s 
kočijo, temveč tudi skrb za živali ter za 
njihov življenjski prostor. V istem me-
secu smo brezplačno lahko obiskali še 
Blejski grad. Vroče dni smo si osvežili 
v Blejskem jezeru in obiskali Bohinj-
sko Belo, si ogledali slap Iglica ter se 
sprehodili po tematski poti, imenovani 
»Godrnjačeva pot«. Ta nas je vodila po 
obrobju Bohinjske Bele, po poti, ki jo je 
v starih časih prehodil medved, poime-
novan Godrnjač, ki je prihlačal v vas. V 
mesecu avgustu smo sicer načrtovali 
več aktivnosti, vendar nam jo je (pre)
večkrat zagodlo vreme. Kljub temu pa 
nam je uspelo, da smo se kopali v Blej-
skem jezeru. 

Ves čas počitnic smo bili aktivni 
tudi v dnevnem centru na Jesenicah, 
kjer so otroci in mladostniki kvalite-
tno preživljali prosti čas ob delavni-
cah, družabnih igrah, pikadu, ročnem 
nogometu ali zgolj samo ob druženju. 
Zahvaljujemo se vsem prostovoljcem, 
ki so pripomogli, da je počitniški pro-
gram za otroke in mladostnike potekal 
v prijetnem in sproščenem vzdušju.

Ob začetku šolskega leta pa smo po-
novno prešli na popoldanski delovni 
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čas, in sicer je Dnevni center na Jese-
nicah odprt vsak delovni dan od 13.00 
do 19.00, enota Bled vsak ponedeljek od 
13.00 do 16.00 v prostorih Medgenera-
cijskega centra Vezenine na Bledu, eno-
ta Gorje vsako sredo od 13.00 do 16.00 
v prostorih sejne sobe na Občini Gorje 
ter enota Kranjska Gora vsak četrtek 
od 13.00 do 16.00 v knjižnici Osnovne 
šole Josipa Vandota Kranjska Gora.

 » Primož Bezjak

Tudi v Knjižnici Gorje je bil oktober rožnat
Z novim šolskim letom smo tudi v Knjižnici Gorje 

začeli s pestrim dogajanjem in dogodki za različne ge-
neracije. Najmlajši so si ogledali prvo izmed predstav 
v akciji Knjižko Gledališko, knjižnico smo skupaj z 
Združenjem Europa Donna Slovenija – Skupino Bohinj 
obarvali v rožnato ob mednarodnem mesecu osvešča-
nja o raku dojk ter na razstavi predstavili novo sezono 
bralne akcije za odrasle Ta veseli knjižni svet. 

Rožnati oktober je akcija, ki jo Slovenci že dobro pozna-
mo in vsako leto v desetem mesecu leta si nadenemo roza 
pentljice, s katerimi izkažemo dobrodelnost in solidarnost 
do žensk s to vrsto raka, hkrati pa simbolično pokažemo, da 
je tudi nas strah te bolezni in se zavedamo njene nevarno-
sti. Članice Združenja Europa Donna Slovenije – Sku-
pina Bohinj so v knjižnici v Gorjah na petek, 13. oktobra, 
predstavile dejavnosti združenja, delile promocijski mate-
rial in pripravile zabavne nagradne naloge in vprašanja ter 
predstavile pravilen samopregled dojk. Hkrati so osveščale 
obiskovalce o pomenu preventive in zgodnjega odkrivanja 
bolezni. 

Za otroke smo v Knjižnici Antona Tomaža Linharta to 
jesen začeli z novo akcijo, ki smo jo poimenovali Knjižko 
Gledališko, v kateri si bodo najmlajši vsak mesec ogledali 
gledališko predstavo, pri tem pa zbirali žige našega Knjižka 
in si na koncu prislužili naziv Knjižkov gledališki prvak. 
To je projekt, ki ga naši najmlajši v Gorjah že dobro pozna-
jo, le da so otroci pred nekaj leti žige zbirali na kartončku v 
obliki metuljčka, letos pa je kartonček nekoliko drugačen 
in ga dobite v knjižnici ali pa ob obisku predstave. Vse pred-
stave so tudi v letošnji sezoni brezplačne in bodo na ogled 
v Gorjanskem domu. Prva, v ponedeljek, 16. oktobra, je bila 
Sapramiška, pravljica naše znane pisateljice Svetlane Maka-
rovič. Govori o najsrečnejši miši na svetu, ker sreča spremlja 
pogumne in hrabre. Znana pa sta že datum in naslov novem-
brske predstave. Ta bo v ponedeljek, 20. novembra, ob 17.00 
v Gorjanskem domu. Spoznali boste Doktorja Sreča, ki je 

prikupen zajček z velikimi ušesi, ta živalim v gozdu rad pri-
sluhne, jim daje srčne nasvete in predpisuje nenavadne re-
cepte za dobro voljo, prijateljstvo, srečo in ljubezen. Poučna 
zgodbica vas bo naučila, kaj se zgodi, če pozabimo na tiste, ki 
jih imamo radi in zakaj en objem na dan prežene zdravnika 
stran. Z novim šolskim letom pa v našo knjižnico vabi tudi 
nova bralna akcija, ki jo otroci že kar dobro poznajo. Vesolje 
zakladov najmlajše bralce razveseljuje že več let, saj otroci 
zbirajo Knjižkove žige in si ob sedmih zbranih žigih prislu-
žijo sladko nagrado.

Ves mesec pa je bila na ogled razstava Slovenija, od kod 
lepote tvoje, ki predstavlja letošnjo bralno akcijo za odra-
sle. Letos že štirinajsto leto zapored ponuja izbor odličnih 
literarnih in poljudnih del, tokrat o Sloveniji in Slovencih. S 
pesmijo vas vabimo na literarni potep po Sloveniji in k sode-
lovanju v bralni akciji Ta veseli knjižni svet. Vabimo vas, da 
izberete, preberete in ocenite najmanj sedem predlaganih 
del in si prislužite priznanje za sodelovanje in nagrado. 

Vsak mesec lahko na naših policah odrasli in otroci naj-
dejo tudi nekaj za urjenje možganov in rok. Naše police 
namreč bogatijo zgibanke Zbistrimo um in Mislice ter Pra-
vljične rokodelnice. Vabljeni v vse enote knjižnice Antona 
Tomaža Linharta, kamor spada tudi Knjižnica Gorje, saj je 
pri nas dom tisočerih zgodb.

 » Urška Kljajič, Knjižnica Blaža Kumerdeja Bled
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Praznovanje 850-letnice župnije

Prazničnost je bila v zraku v nedeljo, 8. 10. 2023, ko smo 
v Gorjah praznovali visoki jubilej naše župnije. V dnevih 
predtem so delavci podjetja K-grad dokončno uredili oko-
lico cerkve, skrbne krasilke so uredile njeno notranjost, 
prizadevni župljani so postavili mize in šotore za skupno 
župnijsko kosilo in mlaje s transparenti. Na Gospodov dan 
dopoldne so se praznično razpoloženi domačini in njihovi 
prijatelji, med njimi tudi narodne noše, gospa podžupanja 
Danijela Mandeljc, dekan radovljiške dekanije in duhovni-
ki sosednjih župnij zbrali pri slovesni maši, ki jo je v nabito 
polni cerkvi daroval ljubljanski nadškof metropolit msgr. 
Stanislav Zore. Pod rokami pritrkovalcev so doneli zname-
niti gorjanski zvonovi, da se je še »turn majal«, in razpel se je 
odrasli pevski zbor pod vodstvom Janje Hvala in z orgelsko 
spremljavo Severine Čop. 

du nadškofu in tudi nekdanjemu župniku, g. Nikolaju Štol-
carju, ki je praznoval okrogel življenjski jubilej. Msgr. Stani-
slav Zore pa je v zahvalo za dolgoletno plodovito sodelovanje 
v župniji izročil nadškofijsko priznanje Štefanu Poldu.

Maša je bila v prvi vrsti naše praznovanje z družino, pri-
jatelji, župnijsko skupnostjo in Bogom. Bila je tudi zahvala za 
naše globoke in trdne korenine žive vere in vrednot. Hkrati 
pa spodbuda, da bi znali rasti iz korenin in izvira naše vere in 
bi bili »dobri oskrbniki vinograda, ki ga je pred 850 leti v Gor-
jah zasadil Gospod«, kot je v pridigi povedal gospod nadškof. 
Po maši so se Gorjanci z zahvalo in darilom poklonili gospo-
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Nadškof je po maši blagoslovil tudi vsa obnovitvena dela 
okolice cerkve: obnovljene temelje zvonika, prezbiterija ter 
podpornega zidu, urejeno drenažo, restavriran podporni 
zid in novo ploščad. Med ofrom so vsi župljani imeli pri-
ložnost visokemu gostu tudi seči v roko. Po maši je kakih 
tristo zbranih na župnijskem dvorišču čakalo kosilo, ki ga 

je župnija pripravila ob pomoči domačinov, ki so pripravili 
klobase, kislo zelje, golaž, kruh in pecivo. Glasbeno so do-
gajanje popestrili godbeniki in godbenice Godbe Gorje ter 
več gorjanskih fantov, ki so domači s harmoniko, kitaro in 
basom. Lepo je bilo videti polno dvorišče starega in mlade-
ga, srečati poznane, s katerimi se nismo že dolgo videli, po-
klepetati s sosedi, sošolci. 

 » Ana Čop, Foto Miro Zalokar

Na poti k izviru

Sveti misijon v Gorjah ob 850-letnici župnije je potekal 
med 6. in 15. oktobrom 2023. V polni meri je dosegel svoj 
namen, saj je bil prava duhovna obnova za celotno župnij-
sko skupnost. Ves čas misijona so bili z nami brata kapucina 
Luka Modic in Matej Nastran in sestra Ana Šuštar iz reda 
frančiškank Marijinih misijonark. 

Misijon se je začel v petek z večerno sv. mašo. Brat 
Luka je v pridigi povabil, da se kot izgubljeni sin vrnemo k 
Očetu, čeprav smo morda bolj podobni starejšemu sinu iz 
prilike. Obred je s petjem polepšal otroški pevski zbor OtA-
naBer. 

V soboto zjutraj po sv. maši v Mevkužu, so se ob geslu 
Voda, ki je gibka, moški (očetje in sinovi) z bratoma misijo-
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narjema odpravili na pohod na Kočevnik. Žensko dopoldne 
pa je potekalo pri župnišču ob predavanjih in delavnicah 
telovadbe, otroške pedikure in izdelave zapestnic z deset-
ko rožnega venca. Popoldne in zvečer je staršem in mladim 
spregovoril moralni teolog dr. Gabriel Kavčič o moralnih di-
lemah našega časa, še posebej o pritiskih ideologije »teorije 
spola«. Ta predstavlja past predvsem za mlade in lahko pov-
zroči nepopravljivo škodo pri odraščajočem človeku.  

Nedeljo smo začeli z geslom Voda, ki je mogočna. 
850-letnico župnije smo praznovali z nadškofom Stanisla-
vom Zoretom. Pri sv. maši smo voščili tudi našemu dolgole-
tnemu župniku g. Nikolaju Štolcarju. 

Ob ponedeljkovem geslu Voda, ki obnavlja, je bil med 
sv. mašo podeljen zakrament bolniškega maziljenja, ki se ga 
je udeležilo precejšnje število vernikov za poživitev telesne-
ga, duševnega in duhovnega zdravja. Obred so s petjem pope-
strili veroučenci prvega in drugega razreda. Po sv. maši je sle-
dila okrogla miza »Kristjan danes« z moralnim teologom dr. 
Andrejem Pozničem in zdravnikom dr. Tadejem Battelinom. 

Torkovo geslo Voda, ki je ponižna, nas je nagovarjalo k 
služenju svojemu bližnjemu. Pri večerni maši so sodelovali 
letošnji prvoobhajanci, prepeval je Gregor Strajnar iz sku-
pnosti Emanuel. Skupaj smo tudi po sv. maši slavili Gospoda 
s slavilnimi pesmimi, Gregor in njegova žena Hana Strajnar 
pa sta pričevala o svoji življenjski izkušnji, ko dobiš otroka s 
posebnimi potrebami. Povedala sta, kako pomemben je pri 
tem odnos med zakoncema, predvsem pa odnos z Bogom, da 
mu izročiš svojo nemoč. 

V sredo nas je spremljalo geslo Voda, ki je enkratna. 
Misijonskega blagoslova je bila deležna tudi cerkev sv. Ož-
balta v Sp. Gorjah. Med sv. mašo sta prepevali Špela Torkar 
in Urška. Brat Luka je v pridigi ob zgledu vere svojega Očeta 
spodbudil, da žene povabijo tudi može v cerkev in na misi-
jon, saj prav njih v župnijah najbolj pogrešamo. Po sv. maši 
je pri druženju s. Ana pričevala o svoji življenjski poti, o mo-
litvi za idealnega moža, ki ga je prepoznala v Jezusu in tako o 
njeni odločitvi za redovni poklic. 

Voda, ki je svetla, je bilo četrtkovo geslo. Pri večerni 
sv. maši so sodelovali učenci sedmega razreda. Br. Matej je 
umestil dva nova ministranta in blagoslovil vse druge priso-
tne ministrante. Domač g. župnik je v pridigi podal primere 
evharističnih čudežev. Ker je četrtek evharistični dan, so vsi 
lahko prejeli sv. obhajilo pod obema podobama, Kristusovo 
telo in kri. Po maši je imela s. Ana vodeno adoracijo pred 
Najsvetejšim, v sodelovanju z molitveno skupino. 

V petek je bil spokorni dan. Povabljeni smo bili k postu 
ob kruhu in vodi in cel dan imeli priložnost za spoved ali po-
govor. Spremljalo nas je razmišljanje o vodi, ki umiva. Do-
poldan je bila v župnišču lepo obiskana skupina za druženje. 
Pri večerni sv. maši so se nam predstavili letošnji birmanci. 
Starši so jim izročili Sveto pismo kot popotnico za življenje. 
Sledil je filmski večer za vse generacije z ogledom filma Mi-
losti polni. Ta govori o otrocih prestopnikih, ki jim je sreča-
nje z domiselno redovnico spremenilo življenje. 

V soboto smo se napili vode, ki odžeja. Po hvalnicah 
smo se v župnišču družili na moškem in ženskem zajtrku 
z nagovorom Aleša Čerina in Maje Jerkič. Popoldan je bilo 
na župnijskem dvorišču veselo oratorijsko dogajanje za vse 
otroke. Po večerni sv. maši pa smo imeli še pričevanje zakon-
skega para Kokalj iz skupnosti DiŽ o njunem odnosu, preiz-
kušnji v družini in kako z vero to osmisliti. 

V nedeljo ob zaključku sv. misijona nas je nagovarjalo 
geslo Voda, ki je stanovitna, kar se pričakuje od vsakega 
kristjana. Med sv. mašo je brat Luka blagoslovil kip Marije 
Kraljice Pomočnice za kapelico v Spodnjih Gorjah. Zbrane 
je nagovoril župan Peter Torkar in opisal prizadevanja za 
prestavitev in obnovo te Marijine kapelice. 

V Župniji Gorje smo hvaležni za tako bogat in milosten 
čas svetega misijona. Želimo si, da bi bili sadovi v kraju še 
dolgo vidni in občuteni!

 » Marjeta Žemva, Foto Marjeta Žemva, Anja Čop

Visoki jubilej gorjanske župnije
Korenine gorjanske župnije segajo globoko v srednji vek. 

Točno leto ustanovitve oz. izločitve iz rodinske pražupnije 
sv. Klemena ni znano. Gotovo pa je, da iz kamna zidana cer-
kev v Gorjah stoji že več kot 900 let, po mnenju zgodovinarja 
dr. Matjaža Ambrožiča morda že 950 let. O tem pričuje iz-
jemen pisni vir, ki ga imenujemo Nantwinova listina iz časa 

ok. 1115–1120, ki prvič omenja kar tri cerkve: leško, rodinsko 
in gorjansko. Skupaj z omembo cerkvice prvič prinaša tudi 
ime naselja »Goriach«, kar je očitno slovanska beseda, kot 
jo je slišal in zapisal pisar nemškega rodu. Župnijske pravice 
je cerkev v Gorjah najbrž dobila šele desetletja kasneje, ne-
kje v  13. stoletju, za točno letnico žal ne vemo. A ker so leta 
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1973 obhajali osemstoletnico, smo se v župniji odločili, da v 
letošnjem letu ostanemo zvesti temu izročilu in obhajamo 
850-letnico naše župnijske skupnosti.

V sklopu jubilejnega leta smo si v župniji zastavili ambi-
ciozen projekt celostne prenove župnijske cerkve sv. Jurija. 
Zadnje raziskave so pokazale, da je najstarejši del sedanje 
stavbe nastal že ok. leta 1400. Ob gotskem oknu v prezbiteri-
ju cerkve se namreč nahajata dve plasti fresk. Vrhnje, bolje 
ohranjene, gre pripisati mojstru Bolfgangu in so nastale ok. 
leta 1450, pod njimi pa so vidni tudi fragmenti še starejše 
gotske freske. K delom zato pristopamo pod budnim očesom 
Zavoda za spomeniško varstvo iz Kranja. Okolica cerkve je 
že urejena. Upamo, da nam bo s skupnimi močmi vseh kra-
janov, ki se zavedajo pomena kulturne dediščine, odgovorno 
nalogo v prihodnjih letih uspelo pripeljati do konca. 

Praznovanje obletnice smo uporabili tudi za duhovno 
poglobitev verskega življenja v Gorjah. Vodil ga je kapucin 
br. Luka Modic z ekipo kot neke vrste velike duhovne vaje za 
vso župnijo in to točno 150 let po prvem misijonu v našem 
kraju (1873). 

 » Matej Pavlič, župnik,  Župnija Gorje

Razstava gob Gobarskega društva Gorje

V zadnjem septembrskem koncu tedna, 28. in 29. 9., so v 
Gorjanskem domu člani Gobarskega društva Gorje priredili 
razstavo gob. To je dogodek, ki v Gorjah poteka od leta 2012, 
vsako leto si ga z zanimanjem ogledajo mikologi, domačini, 
mladina in gobarji, ki so na poti v prostrane pokljuške goz-
dove ali pa se iz njih vračajo.

Razstavo obišče približno tristo do štiristo obiskovalcev 
dnevno, obiščejo jo tudi šolarji in vrtec. Člani Gobarskega 
društva Gorje, ki jih je trenutno 45, vsakega vedoželjnega 
gosta popeljejo na voden ogled razstavljenih primerkov gob, 
ki jih je bilo letos kljub relativno slabi letini 420. Rekordno 
število razstavljenih primerkov v preteklih letih je bilo tik 
pod 600.

Poleg predstavitve vzorcev obiskovalce razstave osve-
ščajo tudi o strupenih in zaščitenih vrstah gob, jih poučijo 
pravilnega gobarjenja in vedenja v gozdu, predstavijo vedno 
bolj razširjeno vedo uporabe in pridelave gob z zdravilnimi 
učinkovinami ter druge zanimivosti iz sveta mikologije. Vse, 
ki jih skrivnostni svet gob privlači, pa vabijo, da se včlanijo v 
njihovo društvo, ki deluje v prostorih Društva upokojencev 
v Spodnjih Gorjah. Razstava gob v Gorjah je ena največjih v 
Sloveniji in ponosni smo lahko, da pod obronki Pokljuke go-
bje bogastvo lahko spoznavamo na strokoven, a kljub temu 
poljuden in obiskovalcem zanimiv način.

Zanimiva in javnosti še dokaj neznana tema, ki jo na raz-
stavi predstavljajo, je uporaba gob v zdravstvene namene. 
Pri nas je ta veda še precej v povojih, na Kitajskem in Japon-
skem pa je to že zelo uveljavljena panoga. Uporaba zdravil-
nih pripravkov iz gob je priporočljiva na primer pri kemote-
rapiji, saj preprečujejo uničevanje zdravih celic. Pripravki iz 
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zdravilnih vrst gob so na voljo tudi v lekarnah. Tudi pri nas 
že obstajajo podjetja, ki se ukvarjajo z gojenjem zdravilnih 
vrst gob, med katere sodijo cordiceps oziroma glavatec, ki 
je izredno zdravilna goba, svetlikava pološčenka in brezova 
odpadljivka, ki so jo našli že v torbi neolitskega človeka Oet-
zija. S to gobo naj bi se zdravil proti zajedavcem.

Da sta gorjanska razstava in znanje gorjanskih gobarjev 
resnično na visoki ravni, potrjuje dejstvo, da jih za pomoč pri 
nabiranju in pripravljanju razstav prosijo tudi pri drugih go-
barskih društvih. Razstavo so z njihovim sodelovanjem pri-
pravili v koprskem ter tudi v kranjskem gobarskem društvu.

mlajšim generacijam in želeli bi si, da bi mladina več časa 
preživljala v naravi in svet gob spoznavala v kombinaciji s 
planinskimi izleti ali drugimi dejavnostmi v okviru spozna-
vanja okolja.

Vsako leto prvo soboto v oktobru sodelujejo tudi pri tra-
dicionalnem pohodu Društva upokojencev Gorje, kjer na 
Kranjski dolini pripravijo že vsem dobro znan gobov golaž. 
Ta je postal zaščitni znak pohoda in udeleženci ga vedno po-
hvalijo. Skuhajo trideset do štirideset litrov golaža, za kate-
rega porabijo med štirinajst in šestnajst kilogramov gob. Teh 
je šest ali sedem vrst. Lahko bi jih uporabili tudi več, a ker se 
okusi med seboj hitro stepejo, je za posamezno jed priporo-
čljivo, da je vrst gob v njej največ šest.

Velik poudarek pri delovanju društva pa je na osveščanju 
javnosti o tem, kako pravilno gobariti. Tako preventivno de-
lujejo pri preprečevanju zastrupitev, prepoznavanju užitnih 
vrst gob in pridobivanju pravega odnosa do gozdnega okolja. 
Vse, ki jih gobarjenje in raznoliki svet gob zanima in vese-
li, vabijo k vpisu in sodelovanju pri dejavnostih Gobarskega 
društva Gorje.

 » Neža Vovk v sodelovanju z Gobarskim društvom Gorje

Anton Soklič je eden najboljših mikologov v Sloveniji in 
odličen poznavalec gob, ki je po Sloveniji našel že okoli 400 
novih vrst gob. Najdbe gob se vpisujejo v centralno bazo Slo-
venije Boletus Informaticus, eksikati pa se shranjujejo na 
Gozdarskem inštitutu Slovenije. Določanje gob je dolgotra-
jen postopek, pri katerem je obvezna tudi uporaba mikro-
skopa. Proučevanje enega primerka terja od štiri pa do šest 
ur pozornega in natančnega dela, lahko pa traja tudi več dni, 
preden je goba določena.  Na spletni strani društva je obja-
vljen tudi njegov album gob, v katerem je trenutno predsta-
vljena kar 2301 vrsta.

Razstava gob je največja, a vseeno ne edina dejavnost Go-
barskega društva Gorje, ki deluje od leta 2011. Pavel Jakopič 
in Anton Soklič sta na podlagi izkušenj, ki sta jih pridobila 
kot člana Gobarskega društva Bled in Gobarskega društva 
Kranj, zbrala tudi gorjanske privržence te lepe, z naravo 
povezane dejavnosti. Društvo je dejavno, dvakrat mesečno 
potekajo sestanki in determinacije gob, štirikrat letno pa se 
člani društva posvetijo tudi raziskovanju Triglavskega naro-
dnega parka. Pozimi srečanja potekajo enkrat mesečno, de-
javnost pa se okrepi meseca maja, ko se spet začne gobarska 
sezona. Gobarsko društvo svoje znanje z veseljem predaja 

Folklorno društvo Bled na 130. obletnici odprtja soteske Vintgar v domačih Gorjah
V Gorjah se je praznovalo kar 3 dni ob 130-letnici odpr-

tja soteske Vintgar za obiskovalce. Vse pohvale snovalcem 
prireditve, katere namen in izvedba skrbno izbranih vsebin 
in nastopajočih je bil prikazati dediščino kraja v najširšem 
pomenu. Pohvala velja tudi avtorjem biltena in super, da ste 
ga izdali.

Naše društvo je sodelovalo pri predstavitvi najbolj znane 
slovenske noše, ki je prav gorenjska. Bogato gorenjsko naro-
dno nošo smo predstavili skupaj z Anico Mulej.

Naš hudomušni član Joža in nadvse simpatična voditelji-
ca predstavitve oblačilne dediščine Bernarda Poklukar No-
vak sta obiskovalcem nazorno pokazala dele tako moške kot 

ženske noše. Na hudomušen način so bile prikazane neka-
tere drobne značilnosti, ki mnogim niso poznane in morda 
tudi kdaj pridejo prav. Bolj kot so dekletom in ženam krila 
stala široko, bolj so kazale, kako so premožne. Še bunkice na 
nogavicah so v ta namen. V starih časih so na sklepancu žene 
nosile ključ od hiše, kadar so šle od doma. Na lajbču premo-
žnih fantov so bili gumbi iz srebra, s katerimi so tisti „ta žej-
ni“ plačali pijačo v gostilni. Če so 4 gumbi pod vratom in trije 
odpeti pod pasom, to pomeni, da je fant še „frej“. Kar pa so 
kazali tudi s škornji, neporočeni so nosili škornje čez kole-
no, poročeni pa pod kolenom. Ruševčevo pero za klobukom 
pa je pomenilo postavljaškega fanta. No, ruševec je danes 
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pri nas zaščiten, tako da se fantje danes težko petelinijo na 
ta način. Ta „frej“ dekleta so nosila zavijačke, poročene pa 
avbe. Me smo pri naših letih tudi že malo „frej“.  Pa še ena 
pomembna reč, sploh za tista dekleta in žene, ki jim likanje 
ne gre ravno, noša se lika en dan pred nastopom, drugače po-
stane rumena.

V celoti smo bili vsi oblečeni tako, kot to zapovedujejo 
zapisi. Anica in Bernarda pa sta imeli čudoviti avbi in Ani-
ca je okrog vratu nosila 100 let staro prekrasno svileno ruto. 
Predstavitev je bila popolna. Fotografije je tokrat za nas na-
redil mojster slike Miro Zalokar.

Naj zaključim z besedami Bernarde Poklukar Novak: 
»Sama z veseljem že od nekdaj oblečem narodno nošo in 
najbolj srečna in ponosna bom, ko jo bo več ljudi obleklo.«

Tudi mi člani FD Bled jo z veseljem in ponosom obleče-
mo in veselo v njej zaplešemo in kako lepo je videti Gorjan-
sko godbo vso v narodni noši.

Lahko smo ponosni na našo lepo domovino s svojimi na-
ravnimi lepotami in bogato nesnovno dediščino.

 » Za FD Bled, Danica Vester – Klinarjeva

Pobiranje zadnjih pridelkov in zaščita rastlin pred mrazom
Le korak nas še loči pred pripravo 

zemljišč na zimsko mirovanje. Pred 
slano in zmrzaljo pobiramo še za-
dnje pridelke, zemljišča pognojimo 
in preorjemo. Del zemljišča, ki je v 
naslednjem letu predviden za zimski 
počitek, lahko že zasejemo. Toplotno 
zahtevne rastline prenesemo v notra-
nje prostore, novo posajene grme pre-
krijemo z naravnimi ali umetnimi pre-
krivali. Pri naravnih zaščitah izbiramo 
med smrečjem, trstičjem, rogoznico, 
listjem, šoto, k umetnim zaščitam pri-
števamo različne folije, agrokopreno, 
platna, stare zavese, … Okrasne trave 
zvežemo v šope, s tem zavarujemo ra-
stni vršiček, spomladi pa jih porežemo 
pri tleh, saj bodo ponovno odgnale iz 
osrednjega dela. Naredimo še zadnje 
potaknjence zelišč in balkonskih ra-
stlin, trajnice delimo s koreninsko gru-
do, čas je tudi za izdelavo pololesenelih 
potaknjencev. Izdelujemo petne po-
taknjence, kar pomeni, da zimzelene 
grme razmnožimo iz zdravih matičnih 
rastlin. Stranski poganjek odtrgamo 
od matične rastline tako, da vsebuje 
del lesa, ki mu rečemo petka, kjer se 
nahajajo hranila za hitrejše in uspe-
šnejše koreninjenje. Ob tem si lahko 
pomagamo tudi s kupljenimi hormoni 
v obliki prahu. Na omenjen način raz-
množujemo kleke, ciprese, paciprese, 
pušpan, tiso, vse vrste brinov, … Listo-
padne grme, vinsko trto, jagodičevje v 
tem času razmnožujemo z grobanjem 
in grebeničenjem. Pri navadnem gro-
banju eno od stranskih vej pod ostrim 
kotom upognemo v tla tako, da vrh 

poganjka gleda ven iz zemlje. Za razli-
ko od omenjenega načina pa pri kitaj-
skem grobanju oz. vlačenicah celotni 
poganjek, ki smo ga pod ostrim kotom 
položili v tla, leži v zemlji. V prvem pri-
meru bomo dobili samo eno novo uko-
reninjeno sadiko, pri drugem načinu 
jih dobimo več, odvisno od števila očes 
na enoletnem poganjku. Pri grebeni-
čenju pa listopaden grm zasujemo s 30 
cm visoko plastjo zemlje v obliki gre-
bena, grm pustimo zasut do naslednje 
jeseni, nato ga odgrnemo, vsako uko-
reninjeno sadiko ločimo od matične-
ga grma in jo posadimo v lonček ali na 
stalno mesto. Nasadke in korita uredi-
mo z jesenskimi dekoracijami, pri tem 
uporabimo tudi različne dekorativne 
buče in se pripravimo na zadnjo okto-
brsko noč, ki je v veselje mladim, s tem 
se zgledujemo po navadah iz tujine. V 
kolikor imamo zdrav pridelek radiča 
ustreznih sort z močnimi korenina-
mi, ga pripravimo za siljenje v kleteh 
brez svetlobe ali posevek pokrijemo s 
črno folijo, kar bo zmanjšalo vsebnost 
grenčin. Nakaljujemo seme različnih 
rastlinskih vrst z namenom pridobiti 
kalčke, ki bodo vir mineralov in vitami-
nov tekom celega zimskega obdobja. V 
sušnem obdobju zalivamo zimzele-
ne rastline. Še vedno je čas za sajenje 
česna, čebule in okrasnih spomladi 
cvetočih čebulnic. Sadimo jih vedno v 
skupinah, barvno usklajeno. Režemo 
poleti in pozno jeseni cvetoče grme, 
sivko je bolje porezati spomladi, lahko 
se zgodi, da jeseni porezana sivka spo-
mladi ne bo več odgnala. Je pa seveda 

čas rezi sivke odvisen od lege, podne-
bja, sorte in s tem njene občutljivosti. 
Na tla, pokrita s črno gredo, sadimo 
sadike jagod, čas je za sajenje sadne-
ga drevja, pri tem upoštevamo pravila 
sajenja, jamo izkopljemo nekaj tednov 
prej, da se zemlja posede, v jamo damo 
narobe obrnjeno travno rušo, kom-
post, mineralna gnojila ali plast hle-
vskega gnoja, ki ga zasujemo z zemljo, 
da korenine ne pridejo v direkten stik 
s hlevskim gnojem. Obvezno upora-
bimo mrežo ali razbito steklovino, ki 
bo sadiko obvarovala pred glodavci. 
Korenine prikrajšamo, s tem spodbu-
dimo razvoj stranskih korenin, ravno 
tako skrajšamo vrh sadike. Postavimo 
oporo, rastlino posadimo, obhodimo 
posajeno mesto, da pridejo korenine v 
stik z zemljo. Sadiko privežemo k opori 
v obliki osmice, zalijemo in v sadilno 
jamo dodamo še mineralno gnojilo. 
Ostala debla sadnega drevja premaže-
mo z apnom, s tem jih zavarujemo pred 
objedanjem divjadi, pred poškodbami 
in stresom, ki ga povzročijo tempera-
turne razlike med dnevom in nočjo. 
Poskrbimo tudi za varstvo vseh rastlin 
pred boleznimi in škodljivci. 

 » Nataša Kunstelj, BC Naklo



Gorjanc

16

SVET SKOZI OBJEKTIV – MIRO ZALOKARSVET SK    ZI      BJEKTIV



Gorjanc

17

Bogy Urevc



Gorjanc

18

SVET SKOZI OBJEKTIV

GORJE POMAGAJO

Društvo »Charity unites« – dobrota povezuje Charity unites n. e. V.
IBAN: DE14 3125 1220 1402 6027 65
BIC: WELADED1ERK
@: charity.unites@gmx.de

»Charity unites« so bile besede očeta Ima, ki jih je pona-
vljal pri svojih obiskih v Evropi. »Charity unites« je društvo 
za pomoč domorodnim duhovnikom v Afriki in Aziji, ki v naj-
težjih razmerah opravljajo svoje mnogostransko delo. 

Društvo »Charity unites« je nastalo kot odziv na stiske, 
s katerimi se domorodni duhovniki soočajo zaradi lastne 
in splošne materialne revščine, še bolj pa zaradi bolezni ter 
fizične ali psihične izčrpanosti oz. izgorelosti. Zamisel se je 
porodila ob pogledu na trpljenje tistih, ki v neznosnih raz-
merah drugim pomagajo iz trpljenja.

Zaenkrat ima društvo sedež v Nemčiji, vendar je medna-
rodno odprto. Smo šele na začetku poti in upamo, da bomo 
kmalu lahko pomagali na čim več področjih, saj je prošenj 
izjemno veliko. Za uresničitev vseh, tudi daljnoročnih ciljev 
našega društva, bo potrebno veliko odprtih rok in src. 

Že zdaj vas vabimo k dobroti:
- Vabljeni k dobroti za duhovnika Nadeema v Pakistanu, 

ki deluje sredi tamkajšnjega preganjanja kristjanov in 
še sam nima varnega bivališča in lastne strehe nad glavo 
(oskrba s hrano, ureditev zasilnega bivališča v napol 
porušeni šoli). 

- Vabljeni k dobroti za duhovnika Ima v Keniji, ki se bori 
za ohranitev puščavskih vasi pred uničujočimi viharji in 
poplavami »El Niña« (oskrba s hrano, z vrečami za na-
sipe itd.) ter za nujno vzpostavitev neprekinjene oskrbe 
z električno energijo kot pogoja za nemoteno delovanje 
medicinskega dispanzerja.

- Vabljeni k dobroti za mladega nigerijskega duhovnika 
Samuela, ki potrebuje sredstva za nujno operacijo oči, 
brez katere bo oslepel. 
Podatke za stik z društvom ter za nakazovanje pomoči 

najdete ob simbolu društva. 
Že zdaj se veselimo vaših spodbud in vaše dobrote. 
Objemimo svet in ga iz oble spremenimo v srce. Odprimo 

srce in osrečujmo z njim ves svet. 
 » Za Charity unites, dr. Marija Weisskirchen

Divjih živali nikoli ne fotografiraš, ampak vedno prosiš 
za sliko.

Naravoslovni fotograf Saitejas Mantha
Vsi poznamo večkrat zapisano, izrečeno in vedno bolj po-

membno navodilo za obiskovanje narave: »Bodimo nemote-
či obiskovalci, ki v prostor ničesar ne prinašamo in ničesar 
ne odnašamo. Ničesar, kar ni shranjeno v nas samih ali na 
spominski kartici.« To navodilo ni pomembno le iz naravo-
varstvenih razlogov; sama kvaliteta doživljanja narave je na-
mreč zelo odvisna od tega, koliko nemoteči obiskovalci zna-
mo biti in koliko smo se pripravljeni naučiti iz velike, nikoli 
molčeče tišine, ki vlada v naravi.

Bogy Urevc in njegove fotografije narave z njenimi naj-
bolj avtentičnimi prebivalci so odlični pričevalci takega 
odnosa do narave. Bogy v naravi preživi ure in ure, največ v 
gorah, v različnih letnih časih in delih dneva, ne po naključju 
zelo zgodaj zjutraj, velikokrat v težkih razmerah; proučuje 
življenjsko okolje, navade in gibanje živali: da se jim lahko 
čim bolj nemoteče približa in ujame trenutek iz njihovega 
intimnega sveta. Prostoživeče živali je težko fotografirati 

zato, ker je poleg fotografskega znanja in vrhunske opreme 
potrebno predvsem naravoslovno znanje, zraven pa še nekaj 
veliko bolj neotipljivega: »Skrivnost miru v naravi je potrpe-
žljivost.«

Bogy Urevc ni izključno fotograf živali, neverjetne so 
tudi njegove gorske krajine, a ta težavna fotografija, ki ne leži 
vsakemu fotografu, ga najbolj zaznamuje. Od več 100.000 di-
gitalnih fotografij živali, kar jih hranijo njegove spominske 
naprave, ima vsaka svojo zgodbo srečanja z živim bitjem, 
ki ga marsikdo še nikoli v življenju ni videl v njegovem ži-
vljenjskem okolju, kaj šele, da bi mu ob srečanju uspelo na-
rediti vrhunsko fotografijo … Veliko časa in energije je po-
svetil gamsu, značilni vrsti Triglavskega narodnega parka, 
katerega rogovi so menda lahko tudi zlati … Na temo gamsa 
je sodeloval s prestižno revijo National Geographic. Je član 
Foto kluba Triglavski narodni park, redno razstavlja skupin-
sko in samostojno. Prej kot v salonih in galerijah pa ga boste, 
če boste tihi in potrpežljivi, srečali ob sončnem vzhodu ali 
zahodu, več ur hoda daleč na samotni poti, s fotoaparatom.

 » Fotografije in besedilo: Bogy Urevc
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Zahvala za darovano opremo
Da ima narava svojo moč, se je po-

novno izkazalo ob letošnjih poplavah. 
V tovrstnih primerih se najbolj pokaže 
sodelovanje lokalne skupnosti in pod-
jetij. Kako dobro deluje slednje, je do-

kazala solidarnost podjetja Komunala 
Mežek, komunalne storitve d.o.o., ki 
nam je za odpravo posledic ujme daro-
valo opremo, kot so lopate, krampi in 
rokavice. Iskrena hvala v imenu Civil-

ne zaščite Gorje in obeh prostovoljnih 
gasilskih društev, tako PGD Gorje kot 
PGD Podhom.

 » Bojan Jakopič, poveljnik Civilne  
zaščite Gorje

Športni dan, Miklavževa pot
Letošnji september nam je ponudil veliko lepih jesen-

skih dni. Prav tak je bil tudi v sredo, 27. septembra. Učenci 
1. triletja smo ga izkoristili za športni dan. Odpravili smo se 
po Miklavževi poti. Na športni dan sta z nami odšla tudi ga. 
Petra Frelih in g. Tomaž Bregant. Tomaž nam je na poti po-
vedal veliko zanimivega ter nam s svojim znanjem in čutom 
za naravno in kulturno dediščino našega kraja obogatil naš 
dan. Obema smo hvaležni, da sta si vzela čas za nas in z nami 
preživela dopoldne.

V šoli smo si v nahrbtnike naložili malico in se najprej 
odpravili do parkirišča pri pokopališču, kjer se Miklavževa 
pot začne. Sledili smo znaku Miklavževe poti in se spreho-
dili do Poglajnove kovačnice na Višelnici. Pot nas je naprej 
vodila v Mevkuž, kjer smo z zanimanjem prisluhnili legendi 

o nastanku vasi. V vaško korito se steka Miklavževa voda, ki 
velja za posebej zdravo in kvalitetno. Nato smo se po goz-
dni poti povzpeli na Zg. Laze. Tam smo si privoščili malico 
in krajši počitek. Uživali smo v prekrasnem razgledu proti 
Mevkužu in Blejskemu jezeru. Pot smo nadaljevali na Sp. 
Laze in se spustili v Grabče. Športni dan smo zaključili v šoli.

Na zemljevidu smo si ogledali prehojeno pot in si s po-
močjo fotografij ogledali informacijske table, ki stojijo na 
Miklavževi poti ter se spomnili zanimivosti, ki smo jih na 
in ob poti spoznali in se jih naučili.  Preživeli smo prijeten 
in aktiven dan v naravi. Sprehod po Miklavževi poti je lahko 
odlična ideja za preživljanje prostega časa z družino in prija-
telji. Miklavževa pot nikoli ne razočara.

 » Alenka Zupan, OŠ Gorje

Zlato, dve srebrni in osem bronastih priznanj na 21. Bienalu otroške grafike Žalec
Grafika. Beseda, ob kateri danes večina ljudi najprej po-

misli na računalniško ali pa na tisto na pametnem telefonu, 
potem šele na ves tisk, nekje pri koncu mogoče na umetni-
ško. 

Častni gost Bienala otroške grafike v Žalcu, akademski 
slikar in grafik Arjan Pregl, je v svojem nagovoru na slavno-
stni otvoritvi razstave in podelitvi priznanj na zanimiv način 
primerjal srednjeveški lesorez s Facebookom in TikTokom 
danes. Namen vseh treh je bil (in je) zelo podoben – pošilja-
nje podob čim širši publiki naenkrat! Danes ima umetniška 
grafika seveda precej globlji pomen. 

Preteklo šolsko leto smo pri pouku likovne umetnosti 
grafiki namenili veliko pozornosti. Pri rednem pouku in pri 
izbirnih predmetih smo odkrivali možnosti, ki jih ponuja to 
likovno področje. Nastalo je veliko kvalitetnih izdelkov, zato 
odločitev za sodelovanje na najuglednejšem državnem li-
kovnem natečaju s področja grafike ni bila težka. 

Kljub vsemu so nas rezultati natečaja prijetno presene-
tili. Med več kot 1400 prispelimi grafičnimi listi je strokovna 
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žirija izbrala le 10 zlatih ter 34 srebrnih priznanj. Tudi uvr-
stitev med 330 preostalih razstavljenih del, ki so bila vre-
dnotena z bronastimi priznanji, ni bila samoumevna. 

In uspehi učencev OŠ Gorje? Nejc Poklukar iz 6. razre-
da je s svojim grafičnim listom osvojil zlato, Eva Polajnar iz 
6. in Pia Pečar iz 9. razreda pa srebrno priznanje. Bronasto 
priznanje so dobili Judita Kikelj in Luka Jacob Whitfield iz 
6. ter Jan Maj Novak, Luka Por, Hana Al Yamda, Peter Roz-
man, Nejc Zalokar in Rebeka Zupan Zagorc iz devetega ra-
zreda. Čestitke vsem mladim umetnikom za izjemen uspeh 
in širjenje dobrega glasu OŠ Gorje na največji razstavi otro-
ške grafike v Sloveniji. 

 » Primož Poklukar, učitelj likovne umetnosti, OŠ Gorje

Teden mobilnosti

Letošnji 22. evropski teden mobil-
nosti je v Gorjah potekal od 18. do 22. 
septembra. Od ponedeljka do petka je 
vozil Pešbus, zadnji dan Pešbusa pa je 
v bližini šole uspešno potekal tudi dan 
mobilnosti. Učenci in otroci iz vrtca so 
se učili o prometu, nevarnostih na poti 
v šolo in o tem, kako poskrbeti za var-
nost v prometu. Po krožnem sistemu 
so spoznali delo pomembnih poklicev, 
ki skrbijo za varnost vseh občanov. 
Preizkusili so se v gašenju, poznavanju 
pripomočkov za delo gasilcev, reševal-
cev z reševalnim vozilom, policistov in 
redarjev. Malo nam je ponagajalo de-
ževno vreme, a bilo je nadvse zanimi-
vo, zato najlepša hvala vsem.

Učenci petega razreda so večino do-
poldneva preživeli na šolskem igrišču, 
kjer so najprej postavili svoja kolesa 
na pregled glede tehnične brezhibno-
sti. Policist in redarja so jim povedali 
tudi marsikaj zanimivega o svojem 
delu in o ravnanju vseh udeležencev v 
cestnem prometu. Svoje spretnosti so 
preizkusili z vožnjo po kolesarskem 
poligonu. Veliko novega so se naučili 
in že znanega obnovili. Ko bodo usvo-
jili dovolj znanja in spretnosti, bodo 
opravili kolesarski izpit. Postali bodo 
samostojnejši in, upajmo, tudi odgo-
vornejši udeleženci v prometu. To pa je 
najpomembnejši cilj prometne vzgoje, 
ki ga želimo učitelji doseči pri učencih.

Hura, hoja je zabavna!
 V lepem jesenskem tednu, od 18. 9.–

22.9. 2023, je sprehajalne poti napolnil 
vrvež otrok. V spremstvu upokojenk 
so se otroci z navdušenjem udeležili že 
tradicionalnega jesenskega Pešbusa. 
Kar 95 otrok od 1. do 5. razreda je cel 
teden hodilo in se družilo. 

Naj vas spomnimo, kako koristna 
je hoja:
- Otroci, ki hodijo peš, so v 

povprečju vsak dan aktivni več časa 
in so bolje telesno pripravljeni kot 
otroci, ki se v šolo vozijo.

- Hoja spodbuja osebnostni in 
socialni razvoj, razvija neodvis-
nost, krepita se njihov občutek 
odgovornosti in zavest o lastnih 
zmožnostih.

- Otroci s premagovanjem krajših 
razdalj v okolju, ki ga poznajo, post-
opoma usvajajo prometne predpise 
in pravila vedenja ter postajajo 
suvereni udeleženci v prometu.

- Z zgodnjim razvijanjem zdravih 
navad, kot je pešačenje, vzgajamo 
ozaveščene posameznike z zdravim 
in okolju prijaznim življenjskim 
slogom.
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- Razbremeni starše, ki tako otroke 
v šolo pospremijo ob določenih dn-
evih ali jih blizu šole samo odložijo.

- Če otroci v šolo in iz nje pešačijo, 
se zmanjša število poti, opravljenih 
z avtomobilom, in posledično 
tudi količina škodljivih izpustov v 
okolje.

- S spremljanjem otroka pa lahko 
tudi starši in stari starši prido-
bijo nekaj kakovostnega časa za 
preživljanje s svojim otrokom ali 
vnukom ter tudi sami nekaj naredi-
jo zase.
Ob zaključku Pešbusa sta udeležen-

ce in njihove spremljevalce pozdravila 

pomočnica ravnateljice Marija Rihtar-
šič in župan Peter Torkar, ki jim je po-
delil odsevne zapestnice z logotipom 
občine. Neprecenljiv je odziv upoko-
jenk in upokojenca, ki vsakič z dobro 
voljo pristopijo k projektu in otroke 
varno pospremijo v šolo, hkrati jim 
skozi pogovor delijo dragocene napot-
ke za življenje. HVALA!

Podporo in material za izvedbo 
projekta nudi IPoP - Inštitut za politi-
ke prostora v okviru projekta Aktivno 
v šolo, ki ga sofinancira Ministrstvo za 
zdravje RS in je del prizadevanj Dober 
tek, Slovenija za več gibanja in bolj 
zdravo prehrano.

Pričakujemo, da boste tudi starši 
spodbujali otroke, da še naprej hodijo v 
šolo peš ali s kolesom. Lahko jih na poti 
v službo odložite blizu šole in naj vsaj 
del poti prehodijo. Pešbus bo zopet vo-
zil v spomladanskem obdobju. 

 » Janja Geltar in Maja Prešeren,  
koordinatorici projekta, OŠ Gorje

Trajnostna mobilnost
Gorjanska šola je že dolgo vrsto let članica projekta Eko-

šola. Ekošola je mednarodno uveljavljen program celostne 
okoljske vzgoje in izobraževanja, namenjen spodbujanju in 
večanju ozaveščenosti o trajnostnem razvoju med otroki, 
učenci in dijaki skozi njihov vzgojni in izobraževalni pro-
gram ter skozi aktivno udejstvovanje v lokalni skupnosti in 
širše. V preteklem šolskem letu so učenci 3. razreda na 
natečaju Ekošole MISIJA: ZELENI KORAKI dosegli 
3. mesto v kategoriji prvo triletje z nalogo Trajnostna 
mobilnost. Del tega je bil tudi intervju s športnim pedago-
gom Nenadom Pilipovičem, ki redno prihaja v službo s kole-
som. Pa ne le občasno. Vsak dan se od doma v Gorje in nazaj 
domov pelje s kolesom. Ker na ta način s svojim zgledom 
učence spodbuja k trajnostni mobilnosti, smo se odločili, da 
je del naše naloge pogovor z njim. Zaupal nam je nekaj zani-
mivosti o sebi in svojih poteh. 
Sophia: Kako dolgo že učite na naši šoli?
V Gorjah učim že 30 let.
Nace: Kateri predmet poučujete?
Večinoma učim šport, pa tudi  podaljšano bivanje in izbirne 
predmete, povezane s športom.
Zoja: Kateri šport imate najraje?
Moj najljubši šport je trenutno vožnja s kolesom. 
Manca: Ali ste v mladosti kakšen šport trenirali?
Najprej sem bil navdušen nad hojo v hribe. Potem sem v 
srednji šoli začel trenirati veslanje.

Frančišek: Kakšni so bili vaši uspehi?
V dveh letih po začetku treninga veslanja sem dosegel 
drugo in tretje mesto na državnem prvenstvu v veslanju v 
takratni skupni državi Jugoslaviji.
Julija: Ali ste po zaključku aktivnega ukvarjanja s športom 
izbrali kakšno rekreacijo?
Ja. Takrat sem si izbral košarko, kasneje pa tudi odbojko.
Florjan: Kako danes skrbite za zdravje?
Že zjutraj se v službo pripeljem s kolesom. Med poukom so-

delujem pri športu, skrbim za varnost učencev pri različnih 
športnih aktivnostih, med odmori pogosto tekam po šoli in 
iščem posamezne učence, da jim razdelim kakšna obvestila, 
vabila in soglasja za športna tekmovanja, ki se jih udeležuje-
mo … Domov se ponovno vrnem s kolesom.
Benjamin Z.: Kako prihajate v službo?
Kot sem omenil, v službo in domov se vozim s kolesom.
Urban: Ali pridete v službo vsak dan s kolesom ali samo, kadar 
je sončno vreme?
Vsak dan, v vsakem vremenu pridem s kolesom. Tudi če de-
žuje, vzamem pelerino in nepremočljive hlače, podkapo, ro-
kavice in čelado. Se mi je zgodilo pred leti v Bertokih, da je bil 
tako močan naliv, da so avtomobili na cesti stali, ker vozniki 
niso videli, kje vozijo, jaz pa sem vseeno kolesaril, čeprav sem 
bil premočen do kože. Pelerine takrat še nisem imel.
Nekoč sem brisačo in oblačila, ki jih imam oblečena v šoli, 
peljal domov za pranje v papirnati vreči. Pa se je med potjo 
ulil dež in povsem razmočil vrečo, da je razpadla. Takrat sem 
oblačila zavezal v brisačo kot v culo in jo dal na krmilo in na-
daljeval vožnjo proti domu.
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Enya: Kaj pa naredite pozimi, če pada sneg?
Če je snega malo, vseeno kolesarim. Samo šestkrat se je do 
sedaj zgodilo, da je bilo snega preveč za moje kolo. Takrat 
sem del poti opravil z vlakom, del pa peš. Sem pa pred leti 
kolesaril tudi po zaledenelem Blejskem jezeru. Tega pa vam 
danes nikakor ne priporočam, ker zime niso več dovolj hla-
dne, da bi bil led za kaj takega varen. 
Bor: Ali že ves čas, od kar delate na naši šoli, prihajate v službo 
s kolesom?
Večino časa prihajam v službo s kolesom. Od tridesetih let, 
kar delam v naši šoli, se le kaki dve leti, ko so bili moji otroci 
manjši in sem jih spotoma vozil v varstvo, nisem vozil s kole-
som. Torej kolesarim v službo 28 let. 
Marcel: Zakaj in kdaj ste se odločili, da ste okolju prijazen 
potnik? 
Že takoj, ko sem se zaposlil v OŠ Gorje, sem pričel prihajati 
v službo s kolesom in tako delam še danes. Razen kratkega 
obdobja dveh let. Takrat se še ni toliko govorilo o varovanju 
okolja, ampak, ker imam rad šport in kolesarjenje, sem se 
odločil za to. Pa tudi zato, da ne  bi v družini potrebovali dveh 
avtov, ampak je bil zadosti eden.
Jurij: Kako daleč od šole stanujete in koliko kilometrov dnev-
no prekolesarite?
Od šole sem oddaljen nekaj več kot 10 km. Dnevno prekole-
sarim 23 km, kar pomeni na teden približno 115 km.
Lara: Kako utrujeni pridete v šolo in domov?
Ne, pot me ne utrudi preveč, ker vozim v aerobnem, pogo-
vornem tempu, pri čemer se ne tvori mlečna kislina, ki bi se 
nabirala v mišicah.
Tina: Ali se med potjo kaj spočijete ali opravite vso pot v enem 
kosu?
Načeloma ne počivam med potjo. Res pa zadnje tri mesece 
najhujši klanec med Jesenicami in Gorjami prehodim peš. 
Začasno. 
Nuša: Ali ste že izračunali, koliko prekolesarite na leto in koli-
ko kilometrov ste do sedaj prekolesarili samo s potjo v službo?
Na leto prekolesarim približno 6000 km, v osemindvajsetih 
letih bi bilo to okoli 170 000 km.  Kar pomeni, da sem ze-
meljski ekvator prevozil že več kot štirikrat.
Nika J.: Kaj pa ostale poti in opravki, ali tudi kolesarite do tja?
Vse bližnje opravke opravim s kolesom. Kolesarim tudi v tr-
govino, na pošto … Že kot mali otrok sem v Ormožu, kjer sem 
nekaj časa stanoval, na cestnih ovinkih nabiral sladkorno 
peso, ki je padala s tovornjakov, ki so jo vozili s polj v tovarno 
sladkorja. Nalagal sem jo v košare in jo s kolesom vozil do-
mov. Stara mama je to peso porabila za hrano prašičem. Sem 
pa s kolesom kasneje prevažal zelo različne tovore. Od kose 
za travo, vreč krompirja, smuči, palic in smučarskih čevljev 
… Vse, kar potrebujem za službo, si pripeljem s kolesom. Na 
valeto si v posebni torbi pripeljem skrbno zloženo obleko, 
srajco, čevlje, ki spadajo zraven, in klobuk. Ko pridem v šolo, 
se stuširam in preoblečem v obleko, po prireditvi pa vse sku-
paj spet odpeljem domov.
Miha: Ali zavestno izbirate okolju prijazne načine potovanja?
Za krajše poti izberem kolo, malo daljše pa opravim z vla-
kom. Z vlakom potujem v Ljubljano, v Koper … Zelo rad pa 
tudi potujem po svetu z letalom. To pa ni najbolj ekološki 
način, priznam. 
Benjamin H.: Ali kolesarite tudi v prostem času in med vikendi?
V prostem času trenutno kolesarim zelo malo. Takrat raje 
počivam. Sem pa precej prekolesaril na Nizozemskem, kjer 

tudi sicer ljudje ogromno kolesarijo. Nizozemska je zelo rav-
ninska dežela in bi bilo kolesarjenje res prijetno, če ne bi pi-
hal veter, ki za kolesarje ni najbolj ugoden.
Jan: Ali morda veste, koliko toplogrednih plinov ste s svojo 
ozaveščenostjo prihranili našemu okolju?
To težko ocenim, saj so emisije toplogrednih plinov zelo raz-
lične glede na vrsto goriva, tip vozila, način vožnje in mnogih 
drugih dejavnikov. Vendar sem v teh letih na poti v službo in 
domov prekolesaril okoli 170 000 km, kar je kar veliko. 
Erik: Koliko koles ste v tem času zamenjali in koliko denarja 
ste za to porabili?
V tem obdobju sem kupil približno 10 koles. Kupim nova, 
ampak ne draga kolesa. Za zadnjega sem plačal okoli 400 
EUR.  Z vsakim naredim nekaj tisoč kilometrov, potem pa je 
zame neuporabno, iztrošeno. 
Tia: Kaj pa, če bi se vozili z avtom, koliko denarja bi porabili 
za to?
Če bi se vozil z avtom, bi porabil mnogo več denarja, saj že 
samo avto stane mnogo več denarja kot kolo, pa še gorivo in 
vzdrževanje avta je večji strošek.
Nika P.: Ali spodbujate tudi ostale učitelje, da prihajajo v 
službo na okolju prijazen način?
Menim, da mora to vsak sam razčistiti pri sebi. Ne moreš 
nekoga siliti v nekaj, v kar ni prepričan. Odrasli ljudje odgo-
varjajo sami zase in vsak naj dela tako, kot se mu zdi, da je 
zanj prav.
Meta: Ali morda veste, koliko učiteljev vsaj občasno pride v 
službo s kolesom ali peš?
Zelo malo. Nekateri zaradi oddaljenosti ne morejo. Nekate-
re učiteljice prihajajo s kolesom v službo občasno, v toplej-
šem delu leta, ali so prihajale v preteklosti, npr. Brigita, Me-
lita in Maja. Nekatere prihajajo peš, npr. Tina, včasih Petra 
in nekdaj Mira.
Mark: Ali tudi učence spodbujate, da prihajajo v šolo na nara-
vi prijazen način?
Mislim, da sem jim zgled, da se lahko prihaja v šolo s kolesom 
in želim si, da bi prihajali pogosteje. Včasih preštejem kolesa 
na parkirišču, pa jih je le tam okoli 20, kar pomeni slabih 10 % 
učencev, ki pridejo s kolesom. Morda jih pride več peš.
Timofilij: Ali imate še kakšno zanimivost, anekdoto, ki bo jo 
podelili z nami?
Ja, kar nekaj zanimivosti bi vam lahko povedal. Kolo sem se 
naučil voziti v Kopru, kjer smo živeli. Ker pa so ostali fantje 
imeli v tem času motorje in mopede, jaz pa ne, sem z glasom 
oponašal zvok motorja, medtem ko sem drvel po Čevljarski 
ulici. Tudi moj brat Marko je bil zelo spreten na kolesu. Celo 
tako, da si je odstranil sprednje kolo in se vozil samo po za-
dnjem kolesu kot z monociklom, po Hrvatinih nad Koprom. 
Tudi dedek je bil privržen kolesar. Še na zadnji dan svojega 
življenja se je pri 94 letih s kolesom pripeljal do svoje hčere, 
kjer je umrl. 
Neko obdobje sem se vozil redno v coklih. Celo čez Vršič in 
na Pokljuko sem se podal s kolesom in obut v cokle.  
Tudi na čelado sem se težko privadil. Pa je to zelo uporabna 
reč. Enkrat sem v Sp. Gorjah grdo padel čez krmilo in mi ni 
bilo hudega, drugič pa sem s kolesom zadel na križišču neko 
žensko in si poškodoval ramo. 
Zarja: Kaj bi radi sporočili otrokom, ki hodijo v šolo?
Učitelji in učiteljice vam želimo v življenju vse dobro, zato 
nas poslušajte. Veliko se gibajte, saj gibanje pomaga krepiti 
telo in možgane.
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Ker smo v septembru obeležili teden mobilnosti, ki je 
letos potekal pod geslom Varčne poti, je primerno, da tudi 
sami razmislimo, kako varčni smo na naših poteh. Bi lahko 
kakšno pot namesto z avtomobilom opravili s kolesom ali 

peš? Učitelj Nenad Pilipovič dokazuje, da je kolo lahko pra-
va alternativa.

 » Melita Gerdej in Valentina Žemva, OŠ Gorje

Srečanje gorenjskih turističnih društev

V soboto, 14. 10., se je na Bledu od-
vilo srečanje gorenjskih turističnih 
društev. Srečanje je s pomočjo doma-
čega turističnega društva organizirala 
Gorenjska turistična zveza. Turistično 
društvo Bled se je izkazalo kot odličen 
gostitelj. Udeleženci so v popoldan-
skem času lahko obiskali Blejski grad, 
se s pletno peljali na otok ali se povzpe-
li na Stražo. Osrednji dogodek je bila 
prireditev v Festivalni dvorani Bled, 
kjer je navzoče kot voditelj prireditve 
pozdravil voditelj kulturno-družabne-
ga dogodka, Niko Rakovec, sledila sta 
mu predsednik Turističnega društva 
Bled Ludvik Kerčmar in predsednica 
Gorenjske turistične zveze Lucija Kav-
čič. Prisotne je z njemu lastno prisrč-
nostjo in skrbno izbrano, premišljeno 
retoriko nagovoril in pozdravil tudi 
blejski župan Toni Mežan.

Osrednji dogodek večerne priredi-
tve, ki ji je prisostvoval tudi sam Rikli, 
je bila podelitev priznanj društvom 
in posameznikom, ki tako ali drugače 
delujejo pri lepšanju podob krajev s 
svojimi izvirnimi produkti, programi 
in zanimivostmi ter tako prispevajo k 
razvoju turizma. Nagrajence so predla-
gala tako matična društva kot Gorenj-
ska turistična zveza.

Slednja je priznanje podelila tudi 
Turističnemu društvu Gorje za iz-
jemno skrb pri upravljanju soteske 
Vintgar, ki v letošnjem letu beleži 
130-letnico odprtja izjemne naravne 
znamenitosti, kar seveda zahteva tudi 
izdatno skrb pri urejanju, opremljanju 
in organizaciji obiskovanja. 

Priznanje je prejela tudi članica TD 
Gorje Mateja Reš, ki je vse širše po-
znana po svojem Vrtu okusov, ali, kot 

pravi sama, po njeni mini kmetiji, na 
kateri se trudi na zdrav, ekološki način 
pridelovati zdravo hrano, pri čemer je 
ves čas odprta za podajanje svojih iz-
kušenj in znanja vsem, ki Vrt okusov 
obiščejo, še posebej pa, kot pravi sama, 
svoje znanje in izkušnje želi podajati 
mladim.

Priznanje je prejel tudi član TD 
Gorje Tomaž Bregant in sicer za pri-
spevek k razvoju turizma v Gorjah, kar 
je, kot so zapisali v obrazložitvi, posta-
lo opazno tudi v širšem prostoru. Kot 
so še zapisali, je bil  opažen tudi njegov 
prispevek ob nastajanju zbornika, ki ga 
je TD Gorje izdalo ob 130-letnem jubi-
leju.

Vsi trije nagrajenci so priznanja 
prejeli na predlog Gorenjske turistične 
zveze.

 » Tomaž Bregant, za TD Gorje

TD Gorje na največji italijanski turistični borzi TTG Travel Experience v Riminiju

Med 11. in 13. oktobrom je v slikovi-
tem obmorskem mestu Rimini v Italiji 
potekala že 60. turistična borza TTG 
Travel Experience, ki velja za največjo 
italijansko turistično borzo. Vrhunski 
dogodek je privabil tako italijanske kot 
mednarodne udeležence, ki so pred-

stavljali raznoliko turistično ponudbo 
in trende.

Turistično društvo Gorje, ki je po-
nosno predstavljalo občino in naravne 
lepote, se ni moglo izogniti tej prilo-
žnosti, saj stremimo k razširitvi zave-
danja o svoji neokrnjeni destinaciji in 
vsem, kar le-ta ponuja. Na stojnici TD 
Gorje smo predstavili obsežen nabor 
turističnih možnosti, ki jih ponuja 
kraj, vključujoč kulturno in naravno 
dediščino.

Dogodek je bil odlično obiskan, pri 
čemer je zanimanje za naše kraje izvi-
ralo predvsem iz severne in centralne 
Italije, hkrati tudi iz drugih delov sveta. 
Obiskovalci so bili še posebej navduše-
ni nad možnostmi trajnostnega turiz-
ma, kot so pohodništvo in kolesarjenje.

Turistično društvo Gorje je borzi, 
poleg lepot soteske Vintgar, predsta-
vljalo tudi spremenjen režim obisko-
vanja, ki omogoča varno in trajnostno 
doživetje te naravne znamenitosti. 
Posebno zanimanje so pokazali indivi-
dualni obiskovalci in turistične agen-
cije, ki organizirajo potovanja manjših 
skupin, iz česar je razvidno, da ljudje v 
vse večjem obsegu na potovanjih iščejo 
osebne in avtentične izkušnje.

Udeležba na TTG Travel Experien-
ce 2023 je bila za Turistično društvo 
Gorje odlična priložnost z vidika  pro-
mocije krajevne turistične ponudbe, 
velik vpliv pa je imela tudi na vzposta-
vitev novih stikov s turističnimi par-
tnerji in agencijami.

 » Lea Petek, TD Gorje
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PAVEL KOBILICA

Na pragu zime se misli mnogih 
Gorjancev osredotočijo na pričako-
vanje snežne pošiljke, urejanje prog, 
pripravo smuči in pričakovanje hladne 
sape na licu, ko se poženeš po smuči-
ni. Malo je krajev, kjer je navdušenje 
nad športom tako množično prisotno. 
Gorjanski laufarji, tekači na smučeh, 
so glede zavzetosti in organiziranosti 
daleč znani in so vzor mnogim klu-
bom. Vsega tega ne bi bilo brez zane-
senjakov, ki vso energijo pretapljajo v 
športno udejstvovanje, ta zagon pa se 
neustavljivo širi tudi na druge, iz gene-
racije v generacijo.

Pavel Kobilica ta zagon pooseblja. 
Sam pravi, da je človek, ki nekaj naredi, 
ne pa govori. Ko je v tretjem razredu 
zmagal na medrazrednem prvenstvu 
v teku na smučeh in za nagrado dobil 
knjigo, ga je ta šport tako očaral, da je 
ob vsakem prostem trenutku pripel 
smuči na noge. Kadar snega ni bilo do-
volj, je v senčnem delu doline Radovne 
nagrabil srež in slano in si tako pripra-
vil teren. Navdušila pa ga je tudi ener-
gija tekmovanj in kaj kmalu je blizu 
doma vzorno organiziral pravo tekmo. 
Postavil je start in cilj, vzel mamino 
budilko in meril čas. S privarčevanim 
denarjem je poskrbel tudi za nagrade. 
Tekmovalci, ki so za nagrado prejeli 
svinčnike in radirke, so pozneje postali 
državni reprezentanti.

Tudi sam se je pri petnajstih letih 
uvrstil v reprezentanco in nastopil v 
tujini. Takrat je od treme skoraj po-
zabil teči, kasneje pa se je dinamiki 
mednarodnih tekmovanj privadil in 

do zaključka tekmovalne kariere leta 
1970 uspešno nastopal v Italiji, Avstri-
ji, Švici, Franciji, Zahodni Nemčiji, Če-
hoslovaški, na Poljskem, Švedskem, v 
Romuniji, Bolgariji in Turčiji.

Športnemu udejstvovanju in tre-
ningom je prilagodil tudi svojo poklic-
no pot. Izučil se je za ključavničarja, a 
tega poklica ni nikoli zares opravljal. 
Nekaj časa je delal v jeseniški železar-
ni, potem pa si je treningom naklonje-
nega delodajalca našel pri Gozdnem 
gospodarstvu Bled, kjer je ostal vse do 
upokojitve. Štiri ure delovnega časa je 
pogozdoval na Pokljuki, štiri pa je lahko 
posvetil treningu. Naporno odstranje-
vanje lubja z dreves pa mu je koristilo 
pri športu. Dušan Podlogar ga je oklical 
za smučarja z najmočnejšimi rokami in 
to mu je pri teku marsikdaj pomagalo.

Bil je trikratni državni prvak v bi-
atlonu, ko so tekmovanja potekala še 
v Dražgošah. Strelska družina na Je-
senicah mu je za tekmovanja posodila 
puško. Municijo je spravil v žep, tašča 
pa mu je sešila oblogo za hrbet, da ga 
puška ni preveč žulila. Za vso opremo 
so poskrbeli sami, tekmoval je v pum-
paricah in volnenih dokolenkah, ki mu 
jih je tudi spletla tašča. Edino pri ude-
ležbi na mednarodnih tekmovanjih je 
bilo poskrbljeno za opremo, drugače 
se je vsak športnik znašel po svoje. Ko 
se je biatlon začel razvijati na Pokljuki, 
je Pavel skrbel za pripravo in nadzor 
prog. Kadar snega ni bilo dovolj, so ga 
nagrabili in v rjuhah prinesli na pro-
go. Tudi v Gorjah so okrog Obočnice 
navdušeno pripravljali proge. Prek 
Stovičja so požagali vejevje. Poljšičan 
Šimnic je zapregel dva konja in s hlodi 
steptal sneg, progo pa so nato izdelali 
kar s tekaškimi smučmi. Leta 1981 je 
ravno med pripravo proge umrl legen-
darni Lovro Žemva. Takrat je Pavel, ki 
je Lovru tisti čas že pomagal pri treni-
ranju mladih, postal trener v društvu. 
Znanje in izkušnje je z mladimi delil 

do leta 1989. Treniral je tudi olimpijce 
Lucijo Larisi, Jožeta in Matjaža Poklu-
karja ter Tomaža Žemvo.

Za športne in trenerske dosežke je 
med drugim prejel zlato plaketo Špor-
tnega društva Gorje, leta 1974 je prejel 
tudi Bloudkovo plaketo. Vseh pokalov, 
medalj in priznanj s tekmovanj ima 
polno omaro in ob pogledu nanje ne 
obžaluje, da je toliko energije posvetil 
športu.

Ženo Marico je spoznal v sedmem 
razredu osnovne šole in ves čas je pod-
pirala njegovo športno udejstvovanje. 
V Športnem društvu Bled je skrbela 
za administrativna dela, pomagala 
pri organizaciji smučarskih sejmov, v 
Gorjah je opravljala nalogo blagajni-
čarke. Bila je učiteljica na OŠ Bled, po 
opravljenem delu pa je popoldneve 
rada preživljala na smučeh na Zatrni-
ku. Predanost športu je pogosto terja-
la čas, ki bi ga drugače lahko posvečal 
družinskemu življenju, a se je ljubezen 
do športa prenesla tudi na otroke. Ti so 
se sicer posvetili alpskemu smučanju, 
sin je osvojil naziv državnega prvaka v 
smuku v kategoriji pionirjev. Športu še 
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zdaj posvečajo veliko časa, sin Primož 
se vestno udeležuje maratonov.

Pavel, ki je letos dopolnil osemde-
set let, športu v vseh oblikah še vedno 
namenja precej časa. Šele pred kratkim 
je iz navadnega presedlal na električno 
kolo. Vsako leto prekolesari okrog šest 
tisoč kilometrov, trenutno je njegov 
dnevni cilj med 50 in 60 kilometri. 
Navdušeno prebira športne novice in 
spremlja televizijske prenose. Zara-

di njih je žena občasno prikrajšana za 
kakšen del nadaljevanke, a sta glede 
športne zavzetosti že tako usklajena, 
da tako kot v letih intenzivnih trenin-
gov za zakon to ne predstavlja težave.

Rekreativno tekmovanje za naziv 
kaveljc–korenina v organizaciji Špor-
tnega društva Brazde vzdržljivosti je 
izziv, ki ga Pavel skuša doseči vsako 
leto. Za prejetje naziva morajo rekre-
ativni športniki doseči zastavljena me-

rila v teku, plavanju, kolesarjenju, po-
hodništvu, teku na smučeh in drugih 
športnih dejavnostih. In kot pri športu 
na splošno tudi tu niso pomembna pri-
znanja, rezultati in nagrade, ampak za-
dovoljstvo, ki ga pravi športniki čutijo 
ob tem, da so aktivni. Ta predanost je 
Pavlu nekaj naravnega in želimo mu, 
da bo lahko športno aktiven kar se da 
dolgo kot pravi kaveljc.

 » Neža Vovk

TURIZEMGorjanc

Turistično društvo Gorje prejemnik certifikata Arnold Rikli Certified za prvo doživetje – 
Slavje na Arnoldovih višavah

28. septembra 2023 je bil za nas po-
seben dan. V čast nam je bilo, da smo 
bili povabljeni na Blejski grad, kjer so 
podelili prve certifikate "Arnold Rikli 
Bled Certified". S ponosom sporoča-
mo, da je med prejemniki tudi dožive-

tje v organizaciji TD Gorje. Medtem 
ko je šest drugih prejemnikov prejelo 
certifikate za svoje produkte, smo mi 
prejeli certifikat za doživetje, imeno-
vano "Slavje na Arnoldovih višavah." 
Ta trenutek je za nas poseben mejnik, 

ki prinaša veselje, čast in ponos. Postali 
smo del zgodbe, ki nas povezuje z Ar-
noldom Riklijem in njegovo izjemno 
dediščino.

Biti prepoznaven v okviru certifi-
kata ARBC pa ne pomeni samo časti, 
temveč tudi potrditev, da smo na pravi 
poti pri ohranjanju in nadaljevanju Ri-
klijeve vizije. Naš trud za oživljanje Ri-
klijevih načel in njegovih filozofij se je 
izkazal za pomemben korak v tej smeri. 
"Slavje na Arnoldovih višavah" bo v tu-
ristično ponudbo Gorij vključeno kot 
enkratno doživetje, ki bo obiskoval-
cem približalo Arnoldove ideale zdra-
vega življenja in rekreacije. Globoko se 
zahvaljujemo strokovni komisiji ARBC 
in Javnemu zavodu Turizem Bled za to 
izjemno priložnost in priznanje. Vese-
limo se nadaljnjega razvoja projekta in 
promoviranja Riklijeve dediščine ter 
ustvarjanja trajnih spominov za obi-
skovalce naše prelepe regije.

 » Lea Petek, TD Gorje

Vodeni ogledi soteske Vintgar in Gorij z okolico
V letošnjem letu smo se intenzivno pričeli ukvarjati z vo-

denimi ogledi soteske Vintgar in ostalih tematskih poti po 
Gorjah. V ta namen je društvo priskrbelo sistem avdio vo-
dnikov v obliki sprejemnika in oddajnikov, ki obiskovalcem 
omogoča, da razlago lokalnega turističnega vodnika dobro 
slišijo tudi ob bučanju Radovne v soteski Vintgar. Od julija 
pa do danes smo sprejeli kar dobrih dvajset skupin, ki so bile 
nad storitvijo nadvse navdušene. Z vami delimo nekaj utrin-
kov z vodenja OŠ Franceta Prešerna Maribor, ki se je odlo-
čila za kar dva vodena ogleda, in sicer so se s turističnima 
vodnicama Petro in Nežo sprehodili skozi sotesko Vintgar, 
naslednji dan pa so se iz Zgornjih Gorij odpravili do Blejske-
ga jezera. Na poti so spoznavali značilnosti reliefa ledeniške 
morene, si ogledali Poglejsko cerkev, se prek Poljšice podali 
do lipovega drevoreda pri železniški postaji Bled – Jezero do 
Zake in se na poti naučili veliko novega.

 » Neža Vovk, TD Gorje
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Tradicionalno srečanje jubilantov v Vintgarju
V letošnjem letu smo se ponovno 

srečali z jubilanti, ki prebivajo v Ob-
čini Gorje. Turistično društvo Gorje 
je v duhu tradicije povabilo vse tiste, 
ki so v tem letu dopolnili okrogli jubi-
lej, to je 80 let, na poseben dogodek v 
čast njihovim osebnim praznovanjem. 
Letošnje srečanje je bilo še posebej 
pomembno, saj smo obeležili tudi 130. 
obletnico odprtja soteske Vintgar za 
obiskovalce.

Srečanje je potekalo v četrtek, 5. 10. 

ZGODOVINA – ZGODBA DR. IVANA JANA

V zgodovinski rubriki Gorjanca bomo v obliki feljtona spremljali zgodbo dr. Ivana Jana, ki jo je pripravil Marjan Zupan.

Spomenica dr. Ivana Jana o zdravljenju nevrastenikov vrh Homa iz leta 1901 

Predstavil bom zanimivo in za tiste čase mogoče kar 
nekoliko drzno, vsekakor pa sila podjetno zamisel upoko-
jenega magistratnega tajnika Ivana Jana, Maroltovega iz 
Podhoma. Čeravno se mogoče zdi katera v nizu njegovih idej 
idealistična, pa nikakor ne moremo oporekati ostalim, ki so, 
z današnjimi očmi gledano in s 122 letno časovno odmaknje-
nostjo, milo rečeno, vizionarske. Za njegovo veliko znanje, 
ki se je odražalo z uspešnostjo na področju sadjarstva ima 
nedvomno veliko zaslug šolski upravitelj Janko Žirovnik, ki 
je leta 1880 prišel službovat v Gorje. Tako v šoli, kot po njej, 
je s še nekaterimi učitelji postoril ogromno za napredek sad-
jarstva v teh krajih. Čeravno je Janko Žirovnik že po desetih 
letih odšel iz Gorij, se je njegov nauk o »sadjereji« tako pri-
jel, da so se nekateri kmalu samostojno lotili sadjarstva. Naj-
uspešnejši med njimi je bil prav dr. Ivan Jan, ki je ves prosti 
čas posvečal sadjarjenju med Gorjanci, ter svoji imenitni 
drevesnici. V tistih časih je imel močan vpliv nanj pomološki 
zavod Troja pri Pragi, od koder je rad prinašal razne cepi-
če novejših sort. Deležen je bil uglednih mednarodnih pri-
znanj, bojda so se njegova odlična jabolka znašla na bogato 
obloženih Dunajskih mizah in še kje. Za sadjarstvo pa je bil 
vnet tudi njegov brat Jakob Jan, ki je poleg Županovanja v 
Gorjah in načeljevanja tamkajšnji požarni brambi, ter osta-

lih pomembnih funkcijah, postal tudi predsednik okrajnega 
kmetijskega odbora. V letih tja do druge svetovne vojne so 
veliko zgodnjega sadja prodali letoviščarjem na Bledu, z naj-
lepšimi plodovi pa so zalagali celo kraljevi dvor. O uspešnosti 
sadjarstva v krajih Gorjanske občine nazorno priča poročilo 
kronista iz leta 1917, ki govori, da so v teh krajih pridelali 100 
ton namiznega in 20 ton suhega sadja, tu pa je bila še tona 
orehov, 60 000 litrov sadjevca (mošt) in 2000 litrov sadnega 
žganja. Zatorej se ni čuditi, če se v Gorjah in zlasti Podhomu, 
še vedno najde katero starih dreves iz obdobja razcveta sad-
jarstva na sončni strani Homa in v Gorjah nasploh.  

(se nadaljuje v naslednjem Gorjancu …)

SPOMINI IN PRAZNOVANJA Gorjanc

2023. Skozi sotesko, ki je ena najbolj 
prepoznavnih naravnih znamenitosti 
Slovenije, smo se podali na voden spre-
hod, ki ga je vodil izkušeni poznavalec 
tega kraja, nekdanji strokovni vodja 
in pomemben član TD Gorje, gospod 
Tomaž Bregant. Med potjo nam je delil 
številne zanimivosti o Vintgarju, nje-
govi zgodovini in naravnih lepotah.

Srečanje je bilo polno smeha, dru-
ženja in izjemnih pogledov na slikovito 
sotesko ter bistro reko Radovno. Po za-

ključku vodenega ogleda smo se vrnili 
na začetno točko.

Jubilantom se zahvaljujemo za 
udeležbo letošnjega srečanja v soteski 
Vintgar. Upamo, da ste uživali v čudo-
vitem okolju narave in da je to srečanje 
tudi vam ustvarilo lepe spomine.

Naj bo vaš jubilej še naprej prilo-
žnost za veselje, druženje in odkriva-
nje novih lepot življenja.

 » Lea Petek in Neža Vovk, TD Gorje
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SPOMINI IN PRAZNOVANJA

Vtisi

Krasno popoldne, ne mo-
rem reči drugega. Še dež nam 
ni nagajal. Bilo je čudovito.

Nada Zupan, Biščova s  
Podhoma

Po dolgem času sem šel 
spet skozi Vintgar. Pohvalno, 
da je Turistično društvo orga-
niziralo to srečanje. Objekti 
so v redu, ste precej obnovili, 
tudi spominska plošča je nova. 
Včasih smo precej hodili po so-
teski, še vedno kot lovec veliko 
hodim po okoliških hribih.

Jože Guzelj

Zelo lepo, samo zame je bila 
pot kar dolga, ker imam že te-
žave z nogami. Sem nekajkrat 
vprašala, ali je še daleč. Dru-
gače pa odlično, nazadnje sem 
bila v Vintgarju pred petdese-
timi leti oziroma s šolo. Vesela 
sem bila vabila in organizacije 
in zelo sem bila zadovoljna.

Milena Bokal

Bilo je zelo lepo, pohvalil bi 
vodenje gospoda Breganta. Je 
prava živa enciklopedija, obe-
nem pa vodi s srcem. Sam sem 
že pet let v klubu osemdese-
tletnikov, zdaj se je pridružila 
še žena Albina. Ampak pravi, 
da se ne počuti tako staro. Star 
si toliko, kolikor se počutiš.

Jože Gračnar, Jesenice

Drugo svetovno prvenstvo v makadamski vožnji v Trevisu
V nedeljo, 8. 10. 2023, je v italijan-

ski pokrajini Veneto v okolici Trevisa 
potekalo šele drugo svetovno prven-
stvo v ˝makadamkanju˝ oziroma UCI 
Gravel World Championship za elitno 
kategorijo. Moška elite kategorija se 
je pomerila v najmlajši disciplini ko-
lesarstva na 169 km dolgi trasi z raz-
gibanim profilom, ki je imel kar 1890 
m višinske razlike. Slovensko gravel 
reprezentanco pod vodstvom selek-
torja gravel odseka kolesarstva Mate-
ja Zalarja so sestavljali Gregor Matija 
Černe, Marko Pavlič, Robert Jenko, 
Matej Mohorič, Matevž Govekar, Mi-
hael Štajnar in Adam Jordan (slika 1). 
Na dirko je bilo prijavljenih 244 kole-
sarjev, ki so se podali v boj za mavriča-
sto majico. Dirka je bila hitra, v vročih 
razmerah in polna raznoraznih zaple-
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OŠ Gorje osvojila odlično drugo mesto na prvenstvu osnovnih šol Slovenije
V sredo, 27. septembra, je bilo v 

Planici prvenstvo osnovnih šol Slove-
nije v kolesarstvu. Že po tradiciji so se 
Gorjanke in Gorjanci OŠ Gorje zopet 
izkazali. Ekipno so osvojili odlično 
drugo mesto, med posamezniki pa so 
se najbolj izkazale deklice, ki so vse po 
vrsti prispevale točke za ekipno uvrsti-
tev. Največ točk je prispevala Mirjam 
Tomaževič, ki je osvojila prvo mesto, 
na stopničke sta se uvrstili še Katja Po-
klukar (2.) in Ema Žemva (3.), uspeh so 
dopolnile Tadeja Žemva (4.), Alja Zalo-
kar (5.) in Tara Torkar (6.).

K dobrim rezultatom je pripomogel 
tudi Kolesarski klub Gorje, ki jim je po-
sodil kolesa.

 » Marjan Knaflič

tov in ovir. Slovenska reprezentanca je dosegla zmago z Ma-
tejem Mohoričem in oblekla mavričasto majico. Uspeh so 
dopolnili z rezultati Govekar na 15. mestu, Černe 70., Jor-
dan 117., Jenko 118. in Štajnar 132.

Dirka zame ni potekala brez pripetljajev. Na 30 km sem 
padel in potrebno je bilo pridobiti nazaj izgubljeno. Ostal 
sem v drugi skupini, kjer sem se počutil odlično in se boril za 
mesto med 50 do zadnjih 30 km pred ciljem, kjer mi je prvič 
spustila guma in jo je k sreči zakrpalo ˝mleko˝. 3 km kasneje 
mi je ta zopet spustila in sem jo napolnil s peno, kar je zado-
stovalo za nekaj časa na ostrih kamnih. Ko je ta zopet spu-
stila, sem se s prazno zračnico pripeljal do mehanične cone, 
kjer mi je italijanska reprezentanca posodila prednji obroč, 
da sem lahko nadaljeval in zaključil prvenstvo, kar je zado-
stovalo za končno 70. mesto. Izkušnja je bila nepozabna in 
v ponos je nositi reprezentančni dres. Prvenstvo je bilo pika 
na i uspešne kolesarske sezone 2023. 

 » Gregor Matija Černe

ŠPORT, MLADI
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Novičke iz Tekaško-biatlonske sekcije ŠD Gorje

V mesecu oktobru se je Športno 
društvo Gorje s svojimi Svizci udeleži-
lo kar treh tekem na treh različnih pri-
zoriščih v Sloveniji.

Najprej so se gorjanski Svizci ude-
ležili biatlonske tekme v Loški do-
lini. Hladno jutro se je do poldneva 
spremenilo v prijetno toplo jesensko 
vzdušje, ki so ga naši urni tekmovalci 
izjemno dobro izkoristili in si pritekli 
odlične rezultate. Tudi tu so pokaza-
li, kaj pomeni ostro oko in mirna roka 
gorjanskega Svizca, ki podre vse strel-
ske tarče. Na zmagovalne stopničke 
sta se uvrstila: Meta Mozetič v katego-
riji starejših deklic in Jakob Poklukar 
v kategoriji mlajših dečkov. Prijetno 
prizorišče na planoti v Loški dolini 
smo zmagoslavno zapustili in se v ve-
selju vrnili v najlepši kraj, zeleni raj 
pod Triglavom.   

Naslednje prizorišče v mesecu ok-

ŠPORT, MLADI, OGLASI

tobru je bil ekipni sprint dvojic na te-
kaških rolkah v Dolu pri Ljubljani. Vsi 
najmlajši, ki šele spoznavajo to lepo 
disciplino, pa so se pomerili na roler-
jih. V vseslovenski konkurenci so naši 
Svizci blesteli na zmagovalnih stopnič-
kah: Meta Mozetič in Mirjam Toma-
ževič v kategoriji starejših deklic, Živa 
Bijol in Tara Torkar v kategoriji mlaj-
ših mladink ter Petra Race in Katjuša 
Marenk v kategoriji članic. Ker je bilo 
to zadnje letošnje pokalno tekmovanje 
Smučarske zveze Slovenije v rolkah, so 
najboljši v posameznih starostnih ka-
tegorijah prejeli zaslužene nagrade za 
skupno uvrstitev na treh tekmovanjih 
v sezoni 2023. Gorjanski svizci so na 
teh tekmah osvojili izvrstne rezultate. 
Med najboljše tri v skupnem seštevku 
poletnega pokala Argeta junior 2023 
so se uvrstili: Meta Mozetič in Tara 
Torkar v kategoriji starejših deklic, 

Petra Race v kategoriji članic in Aljaž 
Omejc v kategoriji starejših mladincev.

Zadnja tekma v mesecu oktobru je 
bila na svetovnem prizorišču biatlon-
skega centra na Pokljuki, ki je ponujala 
srednje težke pogoje vsem tekmoval-
kam in tekmovalcem biatlona, ki so se 
borili za državnega prvaka v poletnem 
biatlonu in za pokal Argeta. Sunki vetra 
so mestoma močno ponagajali tekmo-
valcem pri streljanju. Podpora gorjan-
skih navijačev je bila močna in glasna. 
Našim Svizcem je krepila srce in vliva-
la dodatnih moči, s katerimi so dosegli 
odlične rezultate. Na zmagovalne sto-
pničke so se uvrstili: Klara Vindišar v 
kategoriji mlajših članic, Aljaž Omejc 
v kategoriji mladincev, Živa Bijol v ka-
tegoriji mlajših mladink, Meta Mozetič 
in Tara Torkar v kategoriji starejših de-
klic, Jakob Poklukar v kategoriji mlaj-
ših dečkov in Ema Žemva v kategoriji 
mlajših deklic. 

Bližajo se zimske olimpijske igre. 
Tokratne bodo v italijanski Cortini leta 
2026 in prav je, da se poleg naših teka-
čev in biatloncev začnemo pripravljati 
tudi mi, navijači in podporniki. V laufu 
in biatlonu smo gorjanci doma. To je 
naš šport. Zato, bralke in bralci, gremo 
na teren. Na tek, v naravo, da si nabe-
remo novih in novih moči, da bomo 
skupaj zmogli premagovati tekmece 
svetovnega formata.

Imamo srce, imamo moč, imamo 
ljubezen. Gorjanke in Gorjanci, se vidi-
mo na naslednji tekmi.  

Vse rezultate si lahko ogledate na 
spletni strani SZS.

 » Katjuša Torkar, Športno društvo Gorje

POGREBNE STORITVE

NOVAK
Anton Novak d.o.o. 
Hraše 19,  Lesce
www.anton-novak.si

Sprejemamo naročila za sveče in suhe  
ikebane, žalne ikebane, šopke, poročne šopke in 

aranžmaje ter aranžiranje daril. 
Velika izbira sveč.

DEŽURNA SLUŽBA: 040 887 169, 041 655 987, 040 887 112

NOVO   NOVO   NOVO   NOVO

CVETLIČARNA NOVAK 
pri pokopališču na Bledu

prevozi in ureditev pokojnikov 
ter pokop z žalnim sprevodom

velika izbira krst in žar

ureditev vseh potrebnih dokumentov

organizacija in izvedba pogrebnih  
ceremonialov na pokopališčih v  
občinah Bled, Gorje, Radovljica in Bohinj.
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OGLASI

renault.si

RENAULT CAPTUR

*Cena velja za model Renault Captur evolution TCe 90 in že vsebuje popust v višini 1.200 €. Ob nakupu vozila z Mobilize Financial Services prejmete zavarovanje Splošni kasko, ki je v prvem letu subvencionirano in je 
za kupca brezplačno, 8 let jamstva (v obdobju 2 let od nakupa vozila velja tovarniška garancija. Po preteku tovarniške garancije sledi 3 leta podaljšanega jamstva Renault oz. 100.000 km, kar koli se zgodi prej, ter 
nato dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real Garant oziroma 150.000 km, kar koli se zgodi prej. Kupec prejme dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real Garant samo ob nakupu vozila z Mobilize Financial 
Services ) ter komplet zimskih pnevmatik znamke Sava ne glede na obliko financiranja. V primeru da takih pnevmatik ne moremo zagotoviti, je kupec upravičen do paketa pnevmatik druge znamke, v enaki 
vrednosti. V primeru, da se kupec odloči za nakup drugih pnevmatik katerih vrednost je višja od določene pnevmatike, razliko krije sam. Pogoj akcije je sklenitev finančne pogodbe z minimalno financirano 
vrednostjo 6.000 €, minimalnim trajanjem 36 mesecev ter s sklenitvijo obveznega in osnovnega kasko zavarovanja vozila v prvem letu financiranja z Mobilize Financial Services .  Navedena začetna cena je 
priporočena maloprodajna cena (MPC) in je neobvezujoča ter že vključuje 22-odstotni DDV in DMV.  Akcija velja od 1. 10. 2023 do 31. 12. 2023. Velja z Mobilize Financial Services . Pridržujemo si pravico do napak.

Renault priporoča

že za

19.190 €*

8 let jamstva*

brezplačni kasko*

4 zimske pnevmatike*

Lesce, Hraška cesta 25, tel.: 04 53 53 450 
Jesenice, Finžgarjeva 2, tel.: 04 58 33 330
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OGLASI

peugeot.si

PRIPOROČA   Poraba v kombiniranem načinu vožnje po WLTP ciklu: od 4,8 do 6,5 l/100 km. Izpuh CO2: od 119 do 147 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. 
Vrednost specifične emisije dušikovih oksidov NOx: od 0,0181 do 0,0531 g/km. Emisije trdnih delcev: od 0,00029 do 0,00090 g/km. Število delcev: od 0,09 do 1,46. Ogljikov 
dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju 
kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
Primer informativnega izračuna finančnega leasinga Peugeot Financiranje za vozilo Peugeot 2008 (Active 1.2 PureTech 100 STT €6.4): maloprodajna cena z DDV z 
vključenim Peugeot Financiranje bonusom (v ceni je obračunanih 1.000 EUR popusta v primeru financiranja Peugeot – MODRI BONUS, pod pogojem vsaj 24 mesečne dobe 
financiranja) je 18.990 EUR; mesečno odplačevanje: mesečni obrok je 194 EUR pri pologu v višini 30 %, ročnosti 96 mesecev, višina pologa je pri akciji omejena od 10 % do 
50 %, doba financiranja je vezana na ročnost od 24 mesecev do 60 (pravne osebe) ali do 96 (fizične osebe) mesecev; DDV je obračunan v obrokih; EOM na dan 7. 9. 2023 
znaša 9,21 %; fiksna obrestna mera 8,1 %; financirana vrednost 13.293 EUR; skupni znesek za plačilo 23.932 EUR; stranka v primeru Peugeot Financiranja prejme tudi 
avtomobilsko kasko zavarovanje za 1 EUR za prvo leto. Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Peugeot.

ZA 18.990 €
FIKSNA OBRESTNA MERA 
KASKO ZA 1 €

SAMOZAVESTNA PRIVLAČNOST
NOVI 2008

AVTO PARTNER d.o.o., Cesta železarjev 27, 4270 Jesenice, tel. 04 583 66 60

P_NOVI-2008-koncesionarji-210x148-v1.indd   5 27/09/2023   11:42

Prostoren ambient za zaključene družbe
do 140 oseb
Prijazno do invalidov: Dostop je
enostaven in udoben, sprejemamo EU
kartico ugodnosti za invalide

 Ne skrbite za parkiranje! Naša
restavracija ponuja veliko parkirišče.

 Telefon: 04 530 2345
 Naslov: Hraška cesta 15, Lesce

Odprto vsak dan!

Ponedeljek - Petek:
Malice že od 7 €
Kosila že od 15 €
Vikendi in prazniki:
Raznoliki meniji
od 15 € do 22 €

Restavracija KREK
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PRIREDITVE

DATUM URA DOGODEK KRAJ DOGODKA ORGANIZATOR OPOMBA

3. 11 - 5. 11. 
2023 9.00-15.30 Brezplačni vstop v sotesko 

Vintgar soteska Vintgar TD Gorje

11. 11. 2023 19.00
Jubilejni koncert Kvinteta 
Vintgar z gostjo  
Moniko Avsenik

Gledališče Toneta  
Čufarja, Jesenice Kvintet Vintgar

13. 11. 2023 7.00-13.00 Krvodajalska akcija Festivalna dvorana, 
Bled RKS OZ Radovljica

Prijave na 051 389 
270, 051 671 147, 030 
716 796

14. 11. 2023 7.00-13.00 Krvodajalska akcija Festivalna dvorana,  
Bled RKS OZ Radovljica

Prijave na 051 389 
270, 051 671 147, 030 
716 796

13. 11. 2023 
(začetek) 7.00-11.00 Digi info točka Občina Gorje Obrtno-podjetniška 

zbornica Slovenije
Urnik je objavljen v 
članku Digi info točka

16. 11. 2023 16.00 Srečanje starostnikov občine 
Gorje (starost nad 80 let) Gorjanski dom KORK Gorje, DU 

Gorje

20. 11. 2023 17.00 Knjižko Gledališko -  
predstava Doktor Srečo Gorjanski dom Knjižnica Gorje

1. 12. 2023 
(rok za  
prijave)

Prijave za obisk Miklavža

Prijave na miklavz.
gorje@gmail.com 
in 041 885 778 (med 
16.00 in 18.00)

november 8.00 Šola zdravja - tisoč gibov Spodnje Gorje pri  
otroškem igrišču Šola zdravja

november Razstave Sodelujemo učencev 
3.a in 3.b OŠ Gorje Knjižnica Gorje

KOLEDAR PRIREDITEV N O V E M B E R  2 0 2 3

Jubilejni koncert Kvinteta Vintgar  
z gostjo Moniko Avsenik


